


2

ÖNKORMÁNYZAT

Útfelújítás a Zsófia zártkertekben
Hideg aszfalt réteget kapott a Zsófia-ha-

lom úthálózata az elmúlt időszakban, remél-
hetőleg hosszú távra megoldva az ott élők és 
a zártkertek látogatóinak közlekedési gond-
jait. A hengerezett, tömörített, bitumene-
zéssel, majd makadám réteggel ellátott 
útfelület azonban csak akkor lehet tartós, ha 
a súlykorlátozást komolyan veszik a teher-
autósok, a mezőgazdasági gépek vezetői, és 
elsősorban a Zsófia-halom körüli elkerülő 
utakat használják a terület megközelítésére.

2A több mint másfél km, 6090 m -nyi út fel-
újítása nettó 9,4 millió forintba került, amely 
összeg nem szerepelt az önkormányzat idei 
pénzügyi tervében. A munkálatokat teljes 
egészében külső vállalkozó végezte.

– Sokan jelezték Zsófiából, hogy megint 
kátyúsak az utak. Az elmúlt évben is közel 
egymilliót költöttünk kátyúzásra ezen a terü-
leten, és ez az idén sem lett volna másként – 
emlékeztetett dr. Papp Antal. – Közben ked-
vező ajánlatot kapott az önkormányzat a fel-
újításra, amelyre a tartalék keretből kerülhe-
tett sor.

A Zsófia zártkertek útjai általában zúzott 
kő borításúak voltak, az éves kátyúzások so-
rán is zúzottkövet használtak, úthengerrel tö-
mörítve. Az időjárás függvényében ez vi-
szonylag gyorsan ismét kiverődött.

A mostani útfelújítás során a korábbi úta-
lapot gréderrel átsimították, eligazították, er-
re került egy 6-10 cm közötti vastagságú 
mart, zúzott aszfaltréteg, amit speciális emul-
zióval kötöttek össze, majd kemény záró ré-

teget kapott a felület. A megújult utak mellé, 
zúzott kőből útpadka is készült – tájékoztatott 
a polgármester.

A felújítás a terület összes útját érintette, a 
főút öt méter szélesen, a mellékutak három 
méter szélesen készültek el. Egyedül a Zsófi-
át körben övező Szőlő út megújítására nem 
került sor. Az utólagos telekosztások miatt 
néhány telket erről az útról lehet megközelí-
teni.

Az önkormányzat keresi a lehetőségét a 
közvilágítás kiépítésének is, jelenleg a lehet-
séges megoldások felmérése folyik.

Martfű új településrendezési terve az év 
végére vagy a jövő év elejére készül el. Eb-
ben már hétvégi házas üdülőövezetként jelö-
lik ezt a területet, ami a beépítési arányok 
emelésével is jár.

A zártkertek tulajdonosai örömmel fogad-
ták az útfelújítást, amely két hét alatt be is fe-

jeződött. Kisebb problémák persze voltak a 
kivitelezés során, azonban az önkormányzat 
nem ellenőrizheti, hogy a külső vállalkozó 
emberei mit csinálnak. A munkálatokat, a ki-
vitelezés műszaki tartalmát viszont az önkor-
mányzat és külső műszaki ellenőr is folyama-
tosan figyelemmel kísérte, dokumentálta, 
megfelelőnek találva azokat.

A felújított utakra 3,5 tonnás súlykorláto-
zást vezettek be. A nagyobb gépjárművek a 
Zsófia-halom körüli földutak igénybevételé-
vel közelíthetik meg a területet.

– Ez az út nem arra való, hogy mezőgaz-
dasági gépek illetve nagyszámú teherautó 
mászkáljon rajta! – figyelmeztetett dr. Papp 
Antal. – Ha a 3,5 tonnás súlykorlátozást 
betartják, jelzik a nagyobb teherautókkal 
vagy mezőgazdasági gépekkel közlekedők-
nek, akkor a most felújított út akár évtize-
dekig szolgálhatja a közlekedőket.

Herbály Jánosné

Új parkolók és további járdafelújítás a Szolnoki úton
A kereskedelmi szolgáltató egységek 

előtti parkolás megoldására a Szolnoki úton 
új parkolók kialakításáról, valamint a Május 1 
út - Ifjúság út közötti járdaszakasz teljes felú-
jításáról döntött a képviselő-testület a 2016. 
július 28-i ülésén.

A Szolnoki út túloldalán, a Kérész út - Má-
jus 1 út közötti szakaszon már befejeződtek a 
kerékpárút- és járdafelújítás munkálatai. 
Most a költségvetésben tervezett járdafelújí-
tásra biztosított előirányzat a Május 1 út - Ifjú-
ság út közötti szakasz felújítására való fordí-
tására tett javaslatot a képviselő-testületnek 
dr. Papp Antal polgármester. Ezzel a közpon-
ti városrészben, a Május 1 út - Ifjúság út kö-
zött, a Szolnoki út mindkét oldalán a teljes 

járdafelület megújul, és húsz új parkoló is se-
gíti a biztonságos megállást, várakozást 
ezen az útszakaszon.

A Szolnoki úti parkolók építésére, vala-
mint a Május 1. út és Ifjúság út közötti járda-
szakasz felújítására közbeszerzési eljárás 
megindításáról, közbeszerzési tanácsadó 
megbízásáról valamint az önkormányzat 
2016. évi közbeszerzési tervének módosítá-
sáról is döntött a képviselő-testület ezen az 
ülésén.

– A Szolnoki úton tíz parkolóhelyet alakí-
tunk ki a Kehely cukrászdánál, a szemben lé-
vő üzleteknél pedig újabb tíz parkoló készül. 
Ezzel együtt a belvízelvezető csatornarend-
szer rendbetételére is sor kerül. A padkajaví-

tást is kezdeményezzük a közútkezelőnél – 
tájékoztatott a képviselő-testületi ülésen dr. 
Papp Antal. Jelenleg az útról nem tud lefolyni 
a víz, a magasabb padka miatt. Az útpadka 
visszanyesését már az elmúlt évben elvé-
gezte volna a Szolnoki úton az önkormány-
zat, de a közút kezelője ehhez nem járult 
hozzá.

A közbeszerzési eljárás lefolytatását kö-

vetően, remélhetőleg még ebben az évben 

elkezdődhet a Szolnoki úton az újabb jelen-

tős, a város összképét javító járdafelújítás és 

az itt élők által igen hiányolt parkolók kialakí-

tása is.
Herbály Jánosné
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2016. augusztus 1-jétől az önkormány-
zat megszüntette a hulladékgazdálkodási 
közszolgáltatásra kötött szerződést a tu-
lajdonában lévő Városfejlesztési Nonpro-
fit Kft.-vel.  Ez időponttól a közszolgáltatás 
biztosítására a képviselő-testület a kataszt-
rófavédelem területi szervétől ideiglenes kije-
lölést kért. Az új közszolgáltató kiválasztása 
érdekében az önkormányzat közbeszerzési 
eljárást indít. Erről a 2016. július 12-i ülésén 
döntött a képviselő-testület.

Törvényi szabályozás alapján ez év áprili-
sától a hulladékgazdálkodási közszolgáltatá-
si díjakat az ezen közfeladatra létrehozott 
Nemzeti Hulladékgazdálkodási Koordináló 
és Vagyonkezelő Zrt.(NHK) számlázza és 
szedi be.

– A hulladékszállítás Martfűn rentábilisan 
működik. A gondot az jelenti, hogy április 1-
jétől a számlázás központi számlázó rend-
szerben történik. Négy hónapja nincs 
számlakibocsátás, a számlázást az NHK-
nak kellene végezni, de ezt a feladatát egye-
lőre nem tudja ellátni. Információink szerint 
talán augusztus végére sikerül kiküldeniük 
az eddig elmaradt számlák egy részét, és a 
számlakiküldést követő 60 nap után kaphat-
na valamely összeget az önkormányzati kft. 
A szolgáltatást végző önkormányzati kft-
nek  várhatóan novemberig – nem lenne 
hulladékszállításból származó bevétele – 
vázolta fel a hulladékkezelés városunkat 
érintő legújabb problémáit dr. Papp Antal a 
képviselő-testületi ülésen. 

Az időbeli csúszással, központilag ki-
számlázott közszolgáltatási díjból az utólag 
az önkormányzati szolgáltatónak várha-
tóan kifizetésre kerülő rész is havi 2-3 mil-
lió forinttal lehet kevesebb, mint a helyi 
szolgáltatás korábbi bevétele. Jelenleg ez 
nem látható pontosan, és a számlázást vég-
ző NHK sem tudja megmondani, hogy kinek 
mekkora összeget utal majd vissza a feladat 
ellátása után. Minden szolgáltatónak más és 
más összeg jár majd.

– Vagy felvállaljuk ezt a havi veszteséget, 
vagy pedig átadjuk a hulladékszállítást. Ez 
utóbbi esetben a katasztrófavédelem előre-
láthatólag a szolnoki nemzeti közszolgáltatót 
jelöli ki a hulladékkezelésre. Az új közszolgál-
tatóval felvettük a kapcsolatot. Az előzetes 
egyeztetés alapján, magában a szolgáltatás-
ban jelentős változás nem lesz – tájékoztatott 
a polgármester.

A hulladékgazdálkodási közszolgáltatás 
további ellátására vonatkozó előterjesztés 
alapján ilyen veszteség mellett a kft-vel törté-
nő közszolgáltatást nem lehet vállalni, ezért a 
képviselő-testületnek mielőbb döntést kellett 
hoznia arról, hogy ezt a feladatot milyen for-
mában tudja veszteség nélkül ellátni.

A jelenlegi szabályozás alapján a tes-
tület két lehetőség közül választhatott: 
már most közbeszerzési eljárást indít a 
közszolgáltató kiválasztására – ez eset-
ben az eljárás lezárásáig az önkormányzati 

A hulladékgazdálkodás központosítása Martfűt is érinti
A HULLADÉKSZÁLLÍTÁS TOVÁBBRA IS BIZTOSÍTOTT

kft. a jelenlegi módon végzi a közszolgálta-
tást, amit az új közszolgáltató kiválasztásáig 
teljes egészében az önkormányzat finanszí-
roz –, vagy a katasztrófavédelem területi 
szervétől ideiglenes ellátásra kér kijelö-
lést 2016. augusztus 1. napjától. Az ideigle-
nes ellátás mellett a képviselő-testületnek 
szintén közbeszerzést kell kiírnia a most for-
málódó, új, nemzeti hulladékkezelő cégek 
egyikének a hulladékkezelés közszolgálta-
tással való megbízására.

Hasonló okokból sorra szűnnek meg a 
környező, kisebb hulladékkezelő cégek. Egy 
már megszűnt Mezőtúron, és felszámolás 
alatt áll a törökszentmiklósi is. Míg a szolgál-
tatás elvégzésére várhatóan kijelölésre kerü-
lő cégek veszteségeit az állam finanszírozza, 
az önkormányzati szolgáltatás jelentős bevé-
telkieséssel és hosszabb távon is csak vesz-
teséggel folytatható. Ez a veszteség a mi 
esetünkben elérheti éves szinten a 20-30 
millió forintot.

A jelenleg az önkormányzati kft. hulladék-
gazdálkodási ágazatában dolgozók várható-
an az új közszolgáltatónál folytathatják a 
munkájukat. Jogszabályi előírásként a hulla-
dékgazdálkodásban használt, önkormány-
zati tulajdonú gépeket is át kell adni haszná-
latba az új szolgáltatónak.

– A közbeszerzést mindenképpen kötele-
ző lefolytatnunk – hangsúlyozta a képviselő-
testületi ülésen dr. Papp Antal. –  Ami lénye-
ges, hogy pont a szolgáltatás árát nem le-
het majd közbeszereztetni – tette hozzá.

– Ismét egy olyan patthelyzet alakult ki, 
amelyben a képviselő-testületnek gyakorlati-
lag nem lehet jó döntést hoznia – összegezte 
a történteket Vass Éva önkormányzati képvi-
selő, hozzátéve, hogy a hulladékgazdálko-
dási ágazat kiválásával – ami csak idő kérdé-
se –, újra kell gondolni az önkormányzati kft. 
működését is.

– A döntésünknek valóban lesznek utóha-
tásai – erősítette meg dr. Papp Antal. – Az ön-
kormányzati kft.-t azért hozta létre a korábbi 
képviselő-testület, hogy a hulladékgazdálko-
dást és a vagyonkezelést végezze. A helyi 
hulladékkezelés megszűnésével, amely je-
lentős létszámcsökkenéssel is jár, a további 
feladatait várhatóan ismét az önkormányzat 
kereteiben látja el a városüzemeltetés – vetí-
tette elő a polgármester. – Sok lehetősége 
nincs az önkormányzatnak. Látjuk, hogy mi 
történik országosan, gazdaságilag sorra le-
hetetlenítik el a hulladékkezeléssel foglalko-
zó cégeket. Az a cél, hogy csak 7-8 hulladék-
szállító cég működjön.

Az önkormányzati kft. és a hulladékgaz-
dálkodási ágazat létrehozásakor is változó 
jogszabályi környezetben kellett döntenie a 
korábbi képviselő-testületnek, és a hulladék-
gazdálkodás feltételei azóta is folyamatosan 
alakulnak.

– Amíg Martfűn évekig elfogadható hulla-
dékszállítási díj volt a környező települések-
hez képest, ez a közeljövőben aszerint vál-

tozhat, hogy milyen központi díjtételeket fog-
nak megállapítani – figyelmeztetett dr. Ur-
bán-Szabó Béla.

– A Kun Hulladék Kft. megszűnését köve-
tően a Remondis Kft. az akkori szolgáltatási 
díjon túl csak további havi kétmillió forint ön-
kormányzati kompenzáció mellett vállalta 
volna a hulladékkezelést. Ennek figyelembe-
vételével nem biztos, hogy ma előrébb len-
nénk, mint az önkormányzati kft. által végzett 
szolgáltatással – emlékeztetett Szász Éva 
jegyző. – A képviselő-testület akkor is azt az 
utat választotta, hogy inkább a saját vagyo-
nát, lakosságát szolgálja a saját szolgáltatá-
sával, mint egy multi cégnek fizet évi 24 millió 
forintot, miközben a közszolgáltatás színvo-
nalára befolyása sem lehetett volna.

Amitől most leginkább tartani lehet az 
új szolgáltató belépésével, az a minőség-
romlás, hiszen ma Martfűn a gyűjtőedények 
mellé helyezett hulladékot és a zöldhulladé-
kot is kezeli az önkormányzati szolgáltató, és 
a szelektív gyűjtés is kiválóan működik.

– Jó színvonalú ellátást kapott a lakosság 
azzal, hogy kialakítottuk az önkormányzati 
kft-t. Most választási lehetőségünk sincs, 
hogy merre menjünk tovább – hangsúlyozta 
Gonda Istvánné. Városunk alpolgármestere 
arra is figyelmeztetett, hogy az itt élők sem 
kapnak április óta számlát. Ezek a számlák 
azonban, ha több hónapos csúszással is, 
egyszer és lehet, hogy egyszerre, de megér-
keznek.

– Állandóan ebből állunk ki, hogy ideszer-
vezünk, odaszervezünk. Amire beáll valami, 
és kezdene normálisan működni, addigra jön 
felülről egy újabb jogszabály, újabb módosí-
tás – emlékeztetett dr. Papp Antal. – A közbe-
szerzést követően, az új hulladékszállítási 
szerződést azonban az önkormányzatnak 
kell megkötnie, és a feltételeknél keményen 
ki kell kötnünk, hogy milyen legyen ez a hulla-
dékszállítás. Az a legfontosabb, hogy lega-
lább ugyanilyen minőségű szolgáltatást 
kapjon a város, mint a jelenlegi – tette hoz-
zá a polgármester.

A képviselő-testületi ülésen elhangzottak 
alapján az új szolgáltató kijelölése néhány 
napon belül megtörtént. Városunkban a hul-
ladékszállítás augusztus 1-jétől is biztosított, 
a lakosokat a változás előre láthatólag nem 
érinti.

Herbály Jánosné
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Az önkormányzat gazdasági programja a 
foglalkoztatás, gazdaságfejlesztés terén új 
munkahelyek létrehozásának támogatását, 
a meglévő munkahelyek lehetőség szerinti 
megtartásának, a megváltozott munkaké-
pességűek foglalkoztatásának elősegítését, 
valamint – a hátrányos helyzetű, tartós mun-
kanélküliek foglalkoztatása érdekében –, a 
közfoglalkoztatás biztosítását tűzte ki célul. A 
város munkanélküliségi helyzetét, a munka-
nélküliek ellátását és a közfoglalkoztatás 
szervezését a 2016. június 23-i ülésén érté-
kelte a képviselő-testület, megerősítve a ko-
rábban megfogalmazott célokat.

A J-N-Sz Megyei Kormányhivatal Szol-
noki Járási Hivatal Foglalkoztatási Osztá-
lya áprilisi adatai alapján: Martfűn a munka-
vállalási korú népesség száma, a 2014-es 
4800 főhöz, valamint a 2015. évi 4741 főhöz 
viszonyítva alacsonyabb, 4679 fő.

A munkanélküliség mértéke városunkban 
a tavalyi és az idei körzeti átlagnál is kedve-
zőbben alakult, 4,91%-ról 4,1%-ra tovább 
csökkent.

A nyilvántartott álláskeresők létszáma az 
előző évi 233 főhöz képest most 194 fő volt 
áprilisban. Csökkent a tavalyi áprilisi 21 fő-
höz képest a pályakezdő álláskeresők lét-
száma is, idén átlagosan 14 martfűi pálya-
kezdőt regisztráltak a rendszerben.

A tartós munkanélküliek száma (legalább 
12 hónapja folyamatosan nyilvántartottak) 
2015 áprilisához viszonyítva szintén csök-
kent, 51 fő helyett 44 főt tartott nyilván a fog-
lalkoztatási osztály. 

A folyamatos önkormányzati közfog-
lalkoztatás szervezése jelentősen hozzá-

járult az elmúlt időszakban is a munkanél-
küliség csökkentéséhez, amellyel sokan 
éltek is a munkanélküliek közül a városban.

Az elmúlt időszakban az önkormányzat 
továbbra is biztosította az önkéntes foglal-
koztatási lehetőséget a közfoglalkoztatás 
mellett azok számára, akiknek a jogszabályi 
kötelezettségük: az ellátásuk továbbfolyósí-
tásához szükséges legalább 30 napos bizto-
sítási idő megszerzése más módon nem 
megoldható.

Közfoglalkoztatásban a beszámolási idő-
szakban összesen 424 főt foglalkoztatott az 
önkormányzat. A közmunka programokban 
pályázati önrész biztosítása nélkül, 123,7 
millió forint állami támogatás igénybevételé-
vel valósult meg a tartósan munkanélküliek 
foglalkoztatása.

A közcélú foglalkoztatottak egyrészt köz-
területi kommunális jellegű, valamint az ön-
kormányzati intézmények kisegítő, egyszerű 
feladatainak ellátásában vettek részt.

Az aktív korú munkanélküliek, egész-
ségkárosodott személyek ellátását 2015 
márciusa óta az önkormányzat helyett a J-N-
Szolnok Megyei Kormányhivatal Szolnoki 
Járási Hivatala folyósítja azok számára, akik 
szociálisan rászorultak és a közfoglalkozta-
tásba sem vonhatók be.

A megváltozott munkaképességűek to-
vábbi foglalkoztatásának elősegítésére a 
Főkefe Kft. ad lehetőséget. A kft. a városban 
lévő két telephelyéhez az önkormányzat bér-
leti díj megfizetése nélkül biztosítja folyama-
tosan az épületeit.

A munkáltatók eredményes munkaerő-to-
borzását, a martfűi munkanélküliek érdeké-

Javuló foglalkoztatási adatok, jelentős közfoglalkoztatással  
ben, térítésmentes teremhasználattal és a 
szervezési feladatok részbeni lebonyolításá-
val segíti az önkormányzat.

Több sikeres kulturális közfoglalkozta-
tási programba is bekapcsolódott az önkor-
mányzat, amelyekben 7 hónaptól 12 hónapig 
terjedő időszakra, 100%-os támogatottság-
gal, hat munkavállalót tudtak foglalkoztatni a 
kulturális, valamint a múzeumi feladatellátás 
területén.

Az Egészségügyi, Foglalkoztatási és 
Szociális Bizottság előzetes ülésén Bakó 
Krisztián László, a J-N-Sz Megyei Kormány-
hivatal Szolnoki Járási Hivatal Foglalkoztatá-
si Osztályának vezetője készséggel vála-
szolt a felmerülő kérdésekre.

– A munkanélküliek száma valóban csök-
kent városunkban, kivéve a magasan kvalifi-
kált rétegben – emlékeztetett a képviselő-
testületi ülésen dr. Despotov Svetozar. Bi-
zottsága véleményét ismertetve, a szakbi-
zottság vezetője azt is megállapította, hogy a 
közmunkaprogram összességében, a nega-
tív tapasztalatoktól függetlenül is jól működik. 
A képzések terén a pályázatokat sokszor ké-
sőbb írják ki, nehéz a létszámot biztosítani, 
és a képzési kínálat is gondot okoz. A nehe-
zen kezelhető, munkamorált bomlasztó köz-
munkások negatív munkája a többi közfog-
lalkoztatottra is rosszul hat.

Összességében azonban abban, hogy a 
munkanélküliség kedvezően alakult az el-
múlt egy évben Martfűn, kétségkívül jelentős 
szerepe van a közfoglalkoztatásnak, és an-
nak, hogy ezt a sokat bírált és valójában át-
meneti megoldásként kínált foglalkoztatási 
lehetőséget az önkormányzat kiemelt fontos-
sággal kezeli.                Herbály Jánosné

    

A térség országgyűlési képviselőjeként 
fontosnak tartom, hogy tájékoztassam Önö-
ket a településüket érintő térségi fejlesztési 
programokról és eredményekről.

Martfű a 2014-2020-as Európai Uniós fej-
lesztési ciklusban jelentős pénzügyi támoga-
tási összegek eredményeként ismét a dina-
mikus fejlődés útjára léphet. Az adósságállo-
mánnyal nem rendelkező önkormányzatok, 
így Martfű, az adósságkonszolidációban 
nem részesült települési önkormányzatok 
fejlesztéseinek támogatása pályázaton első 
körben mintegy 181 millió forint értékű infra-
struktúrafejlesztésre kapott lehetőséget. Az 
összeget 2015. év végén az önkormányzat 
számlájára át is utalták, melynek felhaszná-
lásáról a helyi képviselő-testület – a pályázat 
keretei között – szabadon dönthetett. Többek 
között részben ebből a támogatásból újítot-
ták fel a Mandula utat, újult meg a Szolnoki úti 
kerékpárút burkolata, de polgármester úr be-
számolója alapján további utca-, útfelújítási 
programok kezdődnek meg még az idei év-
ben. 2016 júliusában, kormányzati döntés 
alapján, Martfű ugyanezen pályázati körben 
újabb 181 millió Ft támogatás lehívására le-
het jogosult, melynek felhasználásáról infor-
mációim alapján a 2016. július 28-i testületi 
ülésen döntést is hoztak a helyi képviselők.

rajta közlekedő jelentős számú teherforga-
lom is bizonyít. Az út állapota igen leromlott, 
bár a kátyúzása folyamatos, a megnöveke-
dett terhelés következtében csapadékos idő-
szakban állapotromlása jelentősen felgyor-
sul. Az érintett települések polgármestereivel 
közösen kezdeményeztük  és jelenleg már 
az egyeztetések folynak – az útpálya 11,5 
tonna teherbírásra történő megerősítését és 
kiszélesítését. Ezzel párhuzamosan terveink 
szerint a közlekedésbiztonság javítása érde-
kében Martfűt Kengyellel kerékpárút is ösz-
szekötné.

A fejlesztések mellett a lakosságot érintő 
problémákra, megoldandó kérdésekre is 
szeretnék a továbbiakban is kellő figyelmet 
fordítani. A közterületi fogadóóráimon, vagy a 
mindennapos fogadóóra keretén belül e-mai-
len, telefonon várjuk kollégáimmal megkere-
sésüket.

Kérdéseikkel forduljanak bizalommal hoz-
zám! 

Elérhetőségeim – e-mail:

 boldog.istvan.fogadoora@gmail.com

Telefon: +36 20 380-0709

A közterületi fogadóórák időpontjairól 
Facebook oldalamon, vagy a Martfű Közéleti 
Magazinból is tájékozódhatnak.

Boldog István
Országgyűlési képviselő

Tisztelt Martfűiek! A pályázat keretein belül csak néhányat 
említve lehetőség lesz belterületi út, járda fel-
újítására, karbantartására. Belterületi csapa-
dékelvezetési rendszer kiépítésére, felújítá-
sára. Olyan épületek felújítására, fejlesztésé-
re, energetikai korszerűsítésére, melyek óvo-
dai nevelést, kulturális tevékenységet, szoci-
ális vagy egészségügyi feladatellátást szol-
gálnak, de munkahely-teremtési programok 
megvalósítására is lehetőséget fog nyújtani. 
Mindezek mellett hamarosan megkezdődhet 
a megyei Terület- és Településfejlesztési 
Operatív Program pályázati forrásainak lehí-
vása, melyből Martfű további fejlesztési lehe-
tőségekre számíthat.

Nemcsak Martfű, hanem közvetlen kör-
nyezete is fejlődik. A javuló infrastruktúra má-
ra már elengedhetetlen a térség települései-
nek fejlődése szempontjából. Jelenleg a Ti-
szaföldvár - Mezőtúr út középső elmaradt 
szakaszának felújítási munkálatai zajlanak. A 
jövő évre várható a Martfű - Öcsöd összekötő 
út lakosok által már nagyon várt martfűi belte-
rületi szakaszának, a Rákóczi útnak a felújí-
tása. Ezenkívül az öntözőcsatorna utáni kb. 
2,5 km-es, igen rossz állapotban lévő sza-
kasz rekonstrukcióját is fontosnak tartom, 
melyre a forrás megteremtése még a jövő fe-
ladata. A Törökszentmiklós - Martfű összekö-
tő út gazdaságélénkítő szerepe mára már 
megkérdőjelezhetetlen, melyet a naponta 
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Ismét pályázati lehetőség nyílt az önkor-

mányzati adósságátvállalásban részt nem 

vett vagy törlesztési célú támogatásban nem 

részesült települési önkormányzatok fejlesz-

téseinek támogatására. Martfű, adósságkon-

szolidációban nem részesült településként, 

út- és járdafelújításra fordítaná az újabb 181 

millió forintos állami támogatást. A pályázat 

benyújtásáról és annak tartalmáról a 2016. 

július 28-i ülésén döntött a képviselő-testület.

Az e jogcímen igényelhető, a központi 

költségvetésből elnyerhető támogatás 

együttes összege a lakosságszám szerinti 

támogatás kétszerese lehet, Martfű eseté-

ben kétszer 181 millió forint. Martfű Város 

Önkormányzata 2015-ben már sikerrel pá-

lyázott 181 millió forintra, így most újra ilyen 

nagyságrendű összegre nyújthat be támoga-

tási kérelmet.

A pályázati kiírás szerint: - belterületi út, 

híd vagy járda építésére, felújítására és kar-

bantartására; - vízrendezési és csapadékel-

vezetési rendszer kiépítésére, felújítására; - 

köztemető felújítására, ravatalozó építésére, 

temetőutak rendbetételére; - igazgatási tevé-

kenységet, óvodai nevelést, kulturális tevé-

kenységet, szociális és egészségügyi fela-

datellátást szolgáló épület felújítására, fej-

lesztésére, szükség esetén megvásárlására; 

- településrendezési terv készítésére;  vala-

mint munkahely-teremtési programok meg-

valósítására ingatlanfejlesztésre nyújthatnak 

be pályázatot az érintett önkormányzatok.

A pályázatok benyújtási határideje: 2016. 

augusztus 31., az elbírálás idejeként pedig 

november 15-ét jelölte meg a kiíró.

Az adósságkonszolidációban nem része-

sült települési önkormányzatok részére meg-

hirdetett 2016-os pályázat keretében, a kép-

viselő-testület egyhangú döntése alapján, a 

pályázható 181 millió forint erejéig, a felsorolt 

fontossági sorrendben a következő beruhá-

zások megvalósítására nyújt be pályáza-

tot az önkormányzat:

- Gesztenye sor felújítása a meglévő 
engedélyes tervek alapján.

- Kerékpárút és járda felújítása (Május 1 
út - Vasúti átjáró között)

- Simon Ferenc út felújítása (Május 1 
úttól a Buszpályaudvarig)

- Buszpályaudvar út és járda felújítása

- Móricz Zsigmond utca - Tüzép út kö-
zötti járda felújítása

– A tervezett beruházások pontos költsé-
gét augusztus végéig, a pályázat benyújtási 
határidejéig dolgozza ki az önkormányzat. A 
Gesztenye sor felújítására a tervek már ko-
rábban elkészültek – tájékoztatott a testületi 
ülésen dr. Papp Antal.

Horváth Endréné üdvözölte, hogy az ön-
kormányzat ismételten ilyen mértékben pá-
lyázhat beruházásokra, amire korábban még 
nem volt példa. A Tiszavirág utca felújítását 

Út- és járdafelújítások – Újabb 181 milliós összegre
pályázhat az önkormányzat

szorgalmazva, ezt az utat is szívesen látta 
volna a pályázott beruházások sorában.

– Elsősorban a főutakat kell rendezni – re-
agált az elhangzottakra dr. Papp Antal. Ezért 
újul meg a Szolnoki úti kerékpárút a város tel-
jes hosszában, de ugyanez igaz a Simon Fe-
renc útra és a Gesztenye sorra is. A nagyobb 
utakat követheti a kisebbek felújítása. A Ti-
szavirág utcát is tervbe lehet venni, és ha a 
jövő évi költségvetésben lesz rá fedezet, 
akár saját erőből is fel lehet újítani. A polgár-
mester ide sorolta a Tulipán utcát is, ahol 
szintén jelentősen besüllyedt az aszfalt, és 
ahol, az önkormányzat kezdeményezésére a 
szolgáltató kivizsgálta, hogy a süllyedést 
nem a szennyvíz elfolyása okozza.

Mivel a tervezett beruházások mindegyi-
ke a város központi részére koncentrál, Rá-
gyanszky István, egyetértve azokkal, fontos-
nak tartja, hogy az önkormányzat ne feled-
kezzen el a város más területeiről sem. Az 
önkormányzati képviselő a Gesztenye sor 
felújításával kapcsolatban a forgalomszabá-
lyozást is elengedhetetlennek tartja. A járdák 
rendkívül rossz állapotára szintén felhívta a 
figyelmet. Azon örömének is hangot adott, 
hogy – az újabb pályázati lehetőségnek 
köszönhetően – ismét ilyen jelentős, az 
egész város összképét és az itt élők köz-
érzetét javító intézkedéseket tehet a képvi-
selő-testület.

– A járdák rendbetételére valóban szük-

ség van. – Ezért is indította el az önkormány-

zat az idén azt a programot, hogy ha egy 

adott útszakaszon az ott élők felújítják a jár-

dát, a szükséges alapanyagot biztosítják 

számukra. A szakemberhiány ellenére, a leg-

kritikusabb helyeken az önkormányzat is el-

végzi a felújításokat – tájékoztatott a polgár-

mester.

A testületi ülésen elhangzottak alapján: a 

Gesztenye sor gyűjtőútnak minősül, ezért 

nem lehet egyirányúsítani. E nagy forgalmú 

út parkolási rendje azonban, függetlenül a 

pályázattól, hamarosan megváltozik. Sikeres 

pályázat esetén, a Gesztenye soron a Műve-

lődési Központnál és a szakközépiskolánál 

alakítanának ki plusz parkolókat.

– Sok nagyváros beruházásokra felvett, 

milliárdos hitelét vállalta át korábban az ál-

lam, Martfűnek pedig nem volt hitele – emlé-

keztetett a polgármester, hozzátéve, hogy az 

idei évben 140 milliós állami elvonás terheli 

városunkban a feladatfinanszírozást, az ön-

kormányzat saját bevételei terhére. – Az 

újabb 181 milliós pályázati lehetőségnek 

azonban tényleg nagyon örülünk, és bízunk 

benne, hogy meg is kapjuk majd ezt az ösz-

szeget!

Herbály Jánosné

Jelentős pályázatok benyújtásáról döntött 
a képviselő-testület a 2016. július 28.-i ülé-
sén, a Terület- és Településfejlesztési Opera-
tív Program /TOP/ 2014-2020 keretében. Si-
keres pályázat esetén fontos középületek, a 
volt Mártírok úti iskola teljes, a korábbi AC 
raktár részeleges energetikai korszerű-
sítését, emellett a járási foglalkoztatási 
együttműködés koordinálását tervezi az ön-
kormányzat.

A jelenleg szociális alapszolgáltatásokat 
biztosító volt iskolaépület korszerűsítése ke-
retében az épület tető-, homlokzat- és lába-
zati hőszigetelésére, az akadálymentesítés 
érdekében pedig lift beépítésére pályázik az 
önkormányzat.

A Május 1. úti, a Városfejlesztési Nonprofit 
Kft. használatában lévő raktárépület részle-

Újabb energetikai korszerűsítések, foglalkoztatási
együttműködés

ges energetikai korszerűsítése keretében te-
tőszigetelésre, a nyílászárók cseréjére, hom-
lokzati hőszigetelésre és napelem telepítés-
re kerülne sor.

A helyi foglalkoztatási együttműködésre 
irányuló pályázat célja, Martfű önkormányza-
tának gesztorsága mellett, a Szolnoki Járás 
települési önkormányzatai a foglalkoztatás 
növelésére irányuló együttműködése, kép-
zési és foglalkoztatási programok megvaló-
sítása.

– Ez utóbbi programban Martfűnek első-
sorban a projektmenedzselés lesz a feladata 
– tájékoztatott a testületi ülésen dr. Papp An-
tal polgármester. A munkába helyezés, a tan-
folyamok, képzések a megyei kormányhiva-
tal hatáskörébe tartoznak.

Herbály Jánosné
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,,Hosszú távon száz százalékos kihasz-
nálás a cél” – tudtuk meg Takács Istvántól, a 
tavaly szeptemberben megvásárolt, egykori 
cipőgyári irodaház új tulajdonosától. A Pilkó 
Szolgáltató Bt. ügyvezetője martfűi vállalko-
zása bővítése miatt keresett új ingatlant a 
városban. A Tisza Cipő Zrt.-től megvásárolt, 
háromszintes épületben ez idáig a cég 
számára szükséges 300 négyzetméternyi 
területet újították fel és alakították át saját 
tevékenységük számára. Az épület teljes 
felújítása pályázati finanszírozásból foly-
tatódhat majd, további terveik között a 
bérbeadást célul tűzve ki.

– Tizenkét éve vagyunk martfűi vállalko-
zók, és ez idő alatt eljutottunk arra a szintre, 
hogy most már egy minden igényt kielégítő 
telephelyre van szükségünk. Mivel Martfűn 
vállalkoztunk eddig is, és itt is szeretnénk 
maradni, próbáltunk új helyet találni – emelte 
ki Takács István, hozzátéve, hogy bár nem ez 
volt az első kiszemelt ingatlan, végül ez bizo-
nyult számukra a legoptimálisabbnak. – Mé-
retét tekintve mi nem fogjuk kihasználni, az 
épület nagysága azonban lehetővé teszi, 
hogy itt egyéb más tevékenységet is tudjunk 
folytatni, akár az ingatlan kiadásával. Jelen-
leg is ki van adva egy része, a Lukács kft. 
alapanyagraktárként használja a régi konyha 
épületét és az ebédlő részt, a Penta Print Kft. 
pedig az ingatlan déli részét bérli. Ők már a 
Tisza Cipő Zrt.-től is bérelték a helyiségeket, 
így „megörököltük” őket. Arra törekszünk, 
hogy minél több vállalkozásnak helyet ad-
junk, bérbe adva az eddig kihasználatlan 
épületrészeket is. Az ingatan értékesítése 
nem szerepel a terveink között.

A Martfűn sokak által ismert Pilkó Szolgál-
tató Bt. tevékenységi körét bemutatva Ta-
kács István elmondta, hogy a Tesco áruhá-
zaknak végeznek karbantartási, javítási 
munkát, illetve gépek forgalmazásával is fog-
lalkoznak, azok szerviz hátterét is biztosítva.

Az új tulajdonos arról is beszámolt, hogy 
már benyújtottak egy energetikai felújításra 
vonatkozó pályázatot, melynek sikeres elbí-
rálásában bízva tervezik a nagy múltú épület 
további felújítását. Érdeklődők, befektetők is 
vannak már kilátásban, a cégtulajdonos 
azonban az új, vonzóbb arculattól számít 
még több érdeklődőre.

– Azt is fontosnak tartjuk, hogy megóvjuk 
azt az értéket, amit itt már sokan megszoktak 
a Tisza Cipőgyár emlékei között. Nagyon sok 
relikviát találtunk, melyeket a Martfűi Hely- és 
Ipartörténeti Gyűjtemény munkatársaival 
együtt tártunk fel, és katalogizáltuk. A múze-
um dolgozói egy hónapon keresztül voltak itt 
tanulmányozni az értéktárgyakat, illetve az 
iratanyagok átolvasásával is próbáltak köze-
lebb jutni a múlthoz – mesélte a cégvezető, 
aki a legendás szökőkút felújítását, újraindí-
tását is ígéri, a jövő évi tervek között említve.

– Szeretném eloszlatni a kételyeket, mi-
szerint itt mi szétrombolunk mindent. Amikor 
elkezdődött a park felújítása, járókelőktől hal-
lottuk, hogy tönkretesszük ezt a gyönyörű 
parkot. Sajnos a bokrok ki voltak öregedve és 

betegek is voltak, teledobálva szeméttel, 
üveggel. A kivágott fák többsége is beteg volt 
– a hársfák nem mind. Egyes fákat csak há-
rom méter magasig vágtuk vissza, addig, 
amíg láttuk, hogy már nem beteg a fa.

A fakivágás során sok panaszt hallottunk, 
illetve olvashattuk is a martfűi újságban, hogy 
a Föld tüdejének számító fákat vágtunk ki. Ez 
való igaz, de a fák kivágásának nyomós okai 
voltak. Teljes pincerendszer van az épület 
alatt, és a kivágott hársfák olyan közel voltak 
ültetve az épülethez, hogy a gyökereik már 
nyomták a pince falazatát. Az épület 
megóvásán túl a másik ok, hogy az első szin-
ten, de a második szinten még inkább észlel-
hetően, egyáltalán semmi fény nem szűrő-
dött be. A kivágott fákat az önkormányzattal 
egyeztetve, a martfűi rászorulóknak ajánlot-
tuk fel tűzifának.

A Pilkó Szolgáltató Bt. vezetője nagy 
hangsúlyt fektetett arra, hogy a vállalkozá-
suknak helyt adó épületrész és a hozzá tarto-
zó parkoló és parkrész átalakítási munkáit is 
martfűi, az ipartelepen belüli vállalkozók vé-
gezzék. Így az építési felújítást a Kecső Kft., 
a fűtéskorszerűsítést a Tisza Joule Kft. vé-
gezte, míg a foglalkozás egészségügy, mun-
kavédelem, tűzvédelem feladataival a Tisza 
Park Kft.-t bízta meg.

A régi, leromlott állapotú épület számára – 
mely évtizedeken át a településsel egybeforrt 
Tisza Cipőgyár meghatározó irodaházaként 
működött –, napjainkban új időszámítás kez-
dődik.  Az új tulajdonos jövőbe mutató tervei 
szerint újra élettel telik meg hazánk sokáig 
legnagyobb cipőgyárának kiemelt épülete, 
mely riportunk készítése idején még felújítá-
sa előtti, régi állapotában mesélt a múltról 
üresen álló irodáival, az óvóhelyül szolgáló 
alagsorral, és annak háború elől védelmet 
nyújtó, mára múzeumba illő berendezései-
vel, tárgyaival. Emlékeket idéz az egykori 
menza illatú ebédlő is, melynek nyitvatartási 
ideje még ma is olvasható az eddigi átalakí-
tással nem érintett külső bejárat ajtaján. 

A riport videója, fotógalériája megtekint-
hető a martfu.hu oldal hírek rovatában.

Magyar Mária

Új tulajdonos, új tervek az egykori cipőgyári irodaházban
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Gyógyhellyé minősítés, fesztivál, beruházások és 
pályázatok a turizmusfejlesztés jegyében

Az I. Média Horgászkupával egybekötve, 
sajtótájékoztatóra is várta a turisztikai szak-
médiumok képviselőit a Martfű Termál SPA 
2016. június 25.-én szombaton. A sajtótájé-
koztató résztvevői megismerkedhettek a 
Martfű Termál tóval, mint új turisztikai és sza-
badidős lehetőséggel, aktuális információkat 
hallhattak Martfű Országos Gyógyhellyé 
minősítéséről, az idei, V. ÖrökZöld Tisza 
Fesztiválról, a Martfű Termál SPA fejlesz-
tési terveiről, pályázatairól, valamint az 
újonnan alakult Invictus Úszó- és Vízilabda 
Klubról.

– A Termál SPA jelentős erőfeszítést tesz, 
hogy az itt élőket és a környékbelieket becsa-
logassuk, hogy városi szinten egyre több 
szolgáltatást tudjunk nyújtani a fiataloknak, 
családoknak, az idelátogatóknak – hangsú-
lyozta a sajtótájékoztatón Tomasovszky 
László igazgató. – Martfűn mindig történik 
valami, a város fejlődik, jó az együttműködés 
a városvezetéssel, a helyi vállalkozásokkal – 
tette hozzá, utalva a gyógyhellyé nyilvánítás 
vagy a fesztivál önkormányzati felkarolására.

– Fontos az együttműködés a Termál 
SPA-val, hisz a turisztikai terület Martfűn 
egyedülállóan hozzá köthető. A település a 
közelmúltig ipari városként volt ismert, jelen-
tős foglalkoztatással. Az elmúlt évtizedben, 
az itt felépült turisztikai komplexum létrejötté-
vel vált egyre meghatározóbbá településün-
kön a turizmus – vette át a szót dr. Papp Antal 
polgármester. – Ez nagy előny és nagy fele-
lősség is Tomasovszky László részéről. 
Előny, mert egyedülállóan épített erre a szép 
helyre, gyógyvízre, de felelősség is, mert a 
Termál SPA-nak rendezvényeket kell szer-
veznie, meg kell mutatnia magát. Ezt a célt 
szolgálja, a Martfűi Ünnepi Napok keretében, 
az V. ÖrökZöld Tisza Martfűi Fesztivál is, au-
gusztus 12-től 21-ig.

Dr. Papp Antal a folyamatban lévő önkor-
mányzati fejlesztésekről, a városban zajló 
beruházásokról, a zöldfelületek növeléséről, 
a művészeti és kulturális lehetőségekről és 
nem utolsósorban, a vállalkozások mindezen 
területekbe való bevonására tett erőfeszíté-
sekről is szólt. – Az itteni ipari multi vállalatok-
kal, amelyek vezetősége és székhelye sem 
magyar, nem egyszerű felvenni a kapcsola-
tot, mégis egyre többen támogatják a ren-
dezvényeinket illetve megjelennek azokon, 
vagy valósítják meg saját rendezvényötletei-
ket – hangsúlyozta a polgármester.

A Martfűi Ünnepi Napok, ezen belül az 
V. ÖrökZöld Tisza Martfűi Fesztivál prog-
ramjairól Asztalos Árpádné, a szervező Mart-
fű Városi Művelődési Központ és Könyvtár 
igazgatónője adott tájékoztatást.

– Évekkel ezelőtt Tomasovszky László 
hozta létre és találta ki ezt a nevet, ezt a lo-
gót, a martfűi ÖrökZöld Tisza Fesztivált. 1997 
óta zajlik a Martfűi Ünnepi Napok rendez-
vénysorozat a Művelődési Központ és az ön-
kormányzat szervezésében, ebbe kapcsoló-
dott be az új fesztivál. Az önkormányzat is tá-
mogatja a rendezvényt, az elmúlt évben 90 

százalékban a város volt a fesztivál finanszí-
rozója. A Termál SPA, az önkormányzattal 
együttműködve, pályázatot nyújtott be az idei 
programsorozat támogatására a Nemzeti 
Kulturális Alaphoz, ez a pályázat azonban 
még nem zárult le.

A fesztivál kiemelt eleme a Tisza élővilá-
gának megismerése, a természetvédelem.  
A programokban lesz haltelepítés, környe-
zetvédelmi foglalkozások, előadások, bátor-
ságpróbák gyerekeknek, rajzpályázat, mú-
zeumi és képzőművészeti foglalkozások vár-
ják a látogatókat. A fő műsorelemeket, nagy-
koncerteket számos kísérőprogram veszi kö-
rül, hőlégballonozási lehetőség, klubkoncer-
tek, bábszínház stb.

Több éve már hagyományosan képzőmű-
vészeti kiállítással nyit a rendezvény, martfűi 
vagy innen elszármazott képzőművészek al-
kotásaival. Ebben az évben a Stonawski csa-
lád munkáit láthatjuk a Művelődési Központ-
ban. Szintén visszatérő eleme a rendezvény-
sorozatnak az Országos Egyéni Rejtvényfej-
tő Verseny. Komolyzenei programként ebben 
az évben Szabadi Vilmos hegedűművész és 
Kovács Szilárd orgonaművész játszik au-
gusztus 16-án a Szent Tamás templomban.

Augusztus 20.-án a Szent István téren 
lesz ünnepi megemlékezés, majd augusztus 
21.-én ünnepeljük a Martfűi Református 
Templom építésének 20. évfordulóját. Este, 
az ünnepi napok záró programjaként, Vincze 
Lilla ad koncertet a református templomban.

– Nehéz minden évben megújulni, mindig 
többet adni. A mostani városvezetés mellé 
állt a fesztiválnak, így oly módon sikerült ezt 
átvinni városi rendezvénnyé, hogy megtartsa 
azt a fajta eszmeiséget, hogy a kultúrát in-
gyen tudja adni az embereknek – hangsú-
lyozta a sajtótájékoztatón Tomasovszky 
László. 

Az önkormányzati beruházásoknak, a bi-
cikliút felújításának köszönhetően, a kem-
ping, a kastély és a szálloda is kényelmesen 
megközelíthető kerékpárral. Martfű jó kiindu-
ló bázisa lesz az aktív turizmusnak, kellemes 
pihenési és kikapcsolódási lehetőséggel.

A városi fejlesztések mind azt a közös célt 
szolgálják, hogy turisztikai irányban is el tud-
jon indulni Martfű. Az önkormányzat és a Ter-
mál SPA pályázatai is ezt erősítik.– Egy ön-
kormányzati pályázat keretében elkezdődött 
a gyógyhellyé nyilvánítás folyamata. A le-
vegőtisztaság- és zajszint méréseket minősí-
tés követi, és ha ennek megfelelünk, akkor 
bekerülhetünk az országban lévő 18 gyógy-
hely sorába. Az eddigi eredmények bíztató-
ak.

Egy újabb sportmedence építését lehe-
tővé tevő, 110 milliós pályázat benyújtásáról 
is hallhattunk a sajtótájékoztatón. – A Szolno-
ki Vízilabda Sportklubbal együttműködve 
megalakítottuk az Invictus Úszó- és Vízilab-
da Klubot martfűi és mezőtúri székhellyel. 
Martfűn rendkívül élénk az úszó- és triatlon 
élet. A két sportklubbal, a martfűi triatlono-
sokkal és a szolnoki vízilabdásokkal együtt 
elindult a közös munka, ami lehetővé teheti 
ezt a projektet.

Egy másik pályázat, a Termál Horgász-
egyesülettel együttműködve, a horgásztó 
infrastrukturális fejlesztését szolgálja. Se-
gítségével 131 millió forintból 200 nm-es 
épületet emelnének a színpad melletti terüle-
ten, fittnes-pályát alakítanának ki 13 sport-
eszközzel, és parkosítás is szerepel az el-
képzelések között – tudtuk meg a Termál 
SPA ügyvezetőjétől.

Az utolsó pályázati elem maga az Örök-
Zöld Tisza Fesztivál, amelyre, a programokat 
szervező közművelődési intézménnyel 
egyeztetve, szintén pályázatot nyújtott be a 
turisztikai komplexum, lehetőség szerint ki-
váltva ezzel a fesztivál megelőlegezett ön-
kormányzati finanszírozásának egy részét.

Herbály Jánosné

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, hogy 
a Martfű Magazin következő lapszáma vár-
hatóan 2016. szeptember 22-én, csütör-
tökön jelenik meg. Írásaikat, hirdetéseiket 
szeptember 14. szerdáig várjuk a szerkesz-
tőségben vagy a martfumedia@gmail.com 
címen.
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Megemlékezés, elismerések a köztisztviselők napja
és a Semmelweis-nap alkalmából

A köztisztviselők napja és a Semmelweis-
nap alkalmából 2016. június 30-án ünnepi 
megemlékezésen köszöntötték városunk ve-
zetői Martfű köztisztviselőit, közalkalmazot-
tait, a szociális és egészségügyi területen 
dolgozókat. Az eseményen dr. Papp Antal 
polgármester „Martfű Város Közszolgálatáért 
Díjat” adott át dr. Solt Magdolna háziorvos-
nak, a dr. Zentay Márton Egészségügyi Köz-

az embertől, de mégis megéri, akár egy éle-
tet ment meg, akárcsak egy jó szót tesz egy 
másik ember felé. Ha a feladás helyett kitar-
tunk a nagy álmaink mellett, akkor sok mun-
kával és az emberek közös összefogásával 
megteremthetjük, hogy társadalmilag és 
anyagilag is megbecsültté váljanak ezek a 
szakmák, hivatások – tette hozzá a képviselő 
asszony, majd munkájuk elismerésével kö-

értünk, a segítségre szoruló, bajbajutott em-
berekért. Sokan vannak ilyen emberek Mart-
fűn. Büszkék vagyunk rájuk, köszönjük ön-
zetlenségüket, segítő szándékukat, odaadá-
sukat.

Befejezésül kívánom, hogy a mai nap ün-
nepeltjei nőjenek fel választott szép hivatá-
sukhoz. Váljanak ajándékká mások számá-
ra, áldássá, gyógyító szóvá, isteni simoga-
tássá ebben a világban – zárta ünnepi beszé-
dét városunk önkormányzati képviselője.

A díjátadások után az ünnepet Szabó 
Ádám, a „Csillag születik” tehetségkutató 
műsorból jól ismert harmonikaművész han-
gulatos kis koncertje színesítette. 

Magyar Mária
* * *

Martfű város közigazgatási feladatának 
ellátása terén végzett kimagasló színvonalú, 
példaértékű tevékenységének elismerése-
ként, a köztisztviselők napja alkalmából, 
„Martfű Város Közszolgálatáért Díjban” ré-
szesült Liszkai Lászlóné pénzügyi szak-
ember.

Liszkai Lászlóné Süveges Valéria a kö-
zépiskola befejezését követően, 1989. június 
30-tól helyezkedett el első munkahelyén, 
Martfű Város Önkormányzata Polgármesteri 
Hivatala jogelődjénél, mint pénzügyi ügyinté-
ző.

Ebben a munkakörben dolgozott 1992. 
október 31-ig, majd gazdasági előadóként át-

szöntötte a Martfűn közalkalmazásban lévő 
dolgozókat is, akik az önkormányzat keretén 
belül különféle munkakörökben dolgoznak a 
városlakókért; azért, hogy jó legyen Martfűn 
élni, szép legyen a környezet, jól működje-
nek az intézmények, a szolgáltatások, az el-
látórendszerek.

– Egy jól szervezett hivatal, egy megbíz-
ható és lelkiismeretesen vezetett köztisztvi-
selői csapat alapfeltétele egy jól működő vá-
rosnak, az ország működtetői és megjelení-
tői – hangzott el az ünnepi beszédben. – A 
polgárok velük találkoznak, ők adják a hivata-
lok, a közigazgatás, az önkormányzatok ar-
cát, hangját, személyiségét. Csak erkölcsileg 
és anyagilag megbecsült köztisztviselőktől, 
csak jól szervezett, megfelelően szabályo-
zott közigazgatástól várhatjuk el, hogy pol-
gárbarát, hatékony és jó szolgáltató legyen.

Vass Éva a szociális és jóléti területen dol-
gozók munkáját is kiemelve elmondta: – 
Őszinte megbecsülésemet szeretném kife-
jezni mindazoknak, akik nap mint nap hitük-
kel és meggyőződésükkel azon fáradoznak, 
hogy a rászorulónak, legyen az gyermek, fel-
nőtt, időskorú vagy éppen fogyatékos, az 
emberi méltóságot tiszteletben tartva, adják 
meg a tőlük telhető segítséget. Sajnos látjuk 
és szólni kell róla, nem ünneprontásként, 
hogy a közszolgálati dolgozóink közül is so-
kan egzisztenciális problémákkal küszköd-
nek. A hivatal munkatársainak közel fele mi-
nimál- vagy ahhoz közeli bérért dolgozik, 
központi béremelés nyolc éve nem volt. Egy-
re több a pályaelhagyó szakember. A jó szak-
ember pályaelhagyása azonban nagy vesz-
teség mindenkinek, az ügyfélnek, az intéz-
ménynek, a társadalomnak egyaránt.

Vass Éva ráirányította a figyelmet a Mart-
fűn működő Máltai Szeretetszolgálat tevé-
kenységére is, hangsúlyozva az ott dolgozó 
önkéntesek szintén a „köz” javát szolgáló 
tenni akarását. – Önként, saját belső készte-
tésre, fizetség nélkül teszik ezt városunkért, 

pont vezetőjének, valamint Liszkai Lászlóné 
pénzügyi szakembernek. Az ünnepet Szabó 
Ádám, a Csillag születik tehetségkutató mű-
sorból jól ismert harmonikaművész hangula-
tos kis koncertje színesítette.

Ünnepi beszédében Vass Éva önkor-
mányzati képviselő mindazon „köz”-ért fára-
dozók munkáját méltatta, akik, mint mondta: 
szeretett városunkban a hivatali ügyek inté-
zésének, a közigazgatás zökkenőmentes 
működésének, városunk üzemeltetésének, a 
gyógyításnak, a betegápolásnak, mások 
megsegítésének szentelik életüket nap mint 
nap. 

– Július elseje a magyar egészségügy 
legnagyobb ünnepe. Ezen a napon született 
Semmelweis Ignác, az anyák megmentője, 
aki kiemelkedő szerepet játszott a gyermek-
ágyi láz leküzdésében. Nem csak megemlé-
kezésekkel ünnepel ezen a napon Magyaror-
szág, hanem országszerte elismeréseket is 
osztanak az egészségügy dolgozóinak, 
megköszönik az egész éves munkájukat, fá-
radságukat. Méltatjuk a kitartásukat, munka-
bírásukat, az elhivatottságukat, de nyíltan 
kell beszélni az ágazat gondjairól is. A nehéz 
munkakörülményekről, az alacsony létszám-
ról, az alacsony bérekről, a kórházak alulfi-
nanszírozásáról, az átgondolatlan politikai in-
tézkedésekről. Évek óta több orvos menekül 
el a magyar egészségügyből, mint amennyit 
a négy egyetemen képeznek. Számunkra 
egyértelmű, hogy idehaza már nem vonzó 
orvosként dolgozni, mert Magyarországon 
nem érték a szaktudás, nem becsülik meg a 
szakembereket. Tudjuk mindannyian, hogy 
az emberekkel való foglalkozás mindig is egy 
nehéz, nemes feladat volt és ma is az. Hiva-
tástudat kell hozzá, belső elkötelezettség, 
odaadás, annak az érzése, hogy mások szá-
mára hasznos tevékenységet tudunk folytat-
ni, és ezt a társadalom elismeri. Aki ilyen hi-
vatás mellett dönt, az jól tudja, hogy a hétköz-
napok fárasztóak és sok erőt követelnek meg 
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helyezésre került közalkalmazotti jogvi-
szonyba, a Városi Víz- és Csatornamű intéz-
ményhez, ahol közel 10 évet dolgozott.

2001 áprilisától pedig – már éppen 15 éve 
– ismét köztisztviselőként, a Martfűi Polgár-
mesteri Hivatal Pénzügyi és Adóügyi Irodájá-
nak munkatársaként végzi nagy szorgalom-
mal és odaadással a talán kevésbé látvá-
nyos, viszont annál felelősségteljesebb 
pénzügyi ügyintézői munkáját.

Ez alatt az idő alatt sokrétű feladatot látott 
el a pénzügyi területen, az önkormányzati 
költségvetés előkészítése, a Polgármesteri 
Hivatal, az önkormányzati intézmények 
pénzforgalmának könyvelése vonatkozásá-
ban.

A hivatástudat, a precíz, pontos munka-
végzés és a kiváló szakmai felkészültség jel-
lemezte kezdetektől fogva.

Tudásának fejlesztését, a folyamatos ön-
képzést mindig is fontosnak tartotta, hiszen 
azon túl, hogy a kötelezően előírt szakmai 
vizsgákat teljesítette, a közszolgálatban töl-
tött ideje alatt rendszeresen képzéseken, to-
vábbképzéseken vett részt.

Elhivatottságát tükrözi, hogy 27 éve dol-
gozik a város közszférájában. Munkájára jel-
lemző a megbízhatóság, teherbírása az 
olyan időszakonként jelentkező, de rendkívül 
nagy jelentőségű feladatok ellátásánál is fo-
lyamatosan tapasztalható volt, amelyek 
nagyban befolyásolták a város pénzügyi 
helyzete stabilitásának fenntartását, így az 
önkormányzati gazdálkodás pozitív megíté-
lését.

Szabadidejét sokszor feláldozta munkája 
miatt, amit soha nem lehetett megfelelően 
kompenzálni, ennek tudatában végezte fala-
datát.

Kiválóan látta és látja el a mai napig a fela-
datait, amely alapján olyan kollégának ismer-
tük meg, aki szívvel-lélekkel végzi a munká-
ját.

Elhivatottsága megmutatkozik a családi 
életében is, ahol férjével három gyermeküket 
szeretetben, harmóniában nevelték fel.

Munkássága, szakmaszeretete példa le-
het mindenki számára, mely alapján méltóvá 
vált az elismerésre. További munkájához na-
gyon sok sikert és jó egészséget kívánunk!

* * *

Martfű város egészségügyi feladatainak 
ellátása terén végzett kimagasló színvonalú, 
példaértékű tevékenységének elismerése-
ként, a Semmelweis-nap alkalmából „Martfű 
Város Közszolgálatáért Díjat” vehetett át Dr. 
Solt Magdolna háziorvos, a Dr. Zentay 
Márton Egészségügyi Központ vezetője.

Dr. Solt Magdolna ebben az évben 40 
éve, 1976. november 15-től helyezkedett el 
Martfű Város Önkormányzatának jogelődjé-
nél, mint körzeti orvos.

A Szegedi Orvostudományi Egyetemen 
frissen végzett fiatal, pályakezdő orvosként a 
diplomája megszerzését követően először 
három hónapig Szolnokon, a Hetényi Géza 
Kórház Gyermekosztályán dolgozott, majd a 
martfűi tanácselnök megkeresésére megpá-
lyázta a megüresedett körzeti orvosi állást.

Solt doktornő Kecskeméten született, az 
általános iskolát, valamint a gimnáziumot is 
ott végezte. Édesapja, aki szintén orvos volt, 
gyermekkora óta megszerettette, megismer-
tette vele az emberekkel való törődés, a gyó-
gyítás, az orvosi munka szépségeit.

Édesanyja – aki utolsó éveit Martfűn élte – 
németet tanított, és még sokan emlékeznek 
rá a városban. Szüleinek nagyon sokat kö-
szönhet, akik idős koruk ellenére végig segí-
tették egyetemi és későbbi tanulmányait.

Tudásának fejlesztését, a folyamatos ön-
képzést mindig is fontosnak tartotta, szak-
vizsgát tett általános orvostanból 1987-ben, 
majd háziorvos tanból 1992-ben és üzemor-
vos tanból 2002-ben.

Munkáját hivatástudat, precíz, pontos 
munkavégzés és kiváló szakmai felkészült-
ség jellemezte a kezdetektől fogva.

A hosszú évtizedekre visszatekintő házi-

orvosi munka mellett 1996 óta az egészség-

ügyi központ intézményvezetőjeként is tevé-

kenykedik.

Betegei, kollégái szeretik, tisztelik, hozzá-

állása igen empatikus, szereti a munkáját és 

az itt élőket. Azon szerencsés emberek közé 

tartozik, akinek a munkája egyben a hobbija 

is, ezért végzi még jelenleg is, nyugdíjas kora 

ellenére, nagy odaadással hivatását.

Elhivatottságát tükrözi, hogy 40 éve dol-

gozik a város egészségügyi ellátásában.

Munkássága, szakma- és emberszerete-

te példa lehet mindenki számára, mely alap-

ján méltó az elismerésre. További munkájá-

hoz sok sikert és nagyon jó egészséget kívá-

nunk!

Díszpolgári címet vehetett át dr. Pálffy De-
zső szülőhelyén, Pecöl községben, 2016. 
május 31-én. Édesapja, Pálffy Károly fafara-
gó művész posztumusz részesült ugyaneb-
ben a kitüntetésben. A martfűi sörgyár alapító 
elnöke külön is büszke arra, hogy édesapjá-
val együtt kaphatta meg a díszpolgári elisme-
rést.

„Munkásság az élet sója,/ A romlástól 
mely megójja;/ S csak az, aki nem hevert:/ 
Várhat áldást és sikert.” Tompa Mihály – a 
Pecöl Község Önkormányzata meghívóján 
álló – ékes sorai igazán ráillenek dr. Pálffy 
Dezső életútjára. A nyugalmazott címzetes 
egyetemi docens, mezőgazdasági szakmér-
nök, a magyar lúdáru-termelési rendszer ki-
dolgozója, a III. Magyar Fűszerpaprika Táj-
körzet kialakítója, az Első Magyar Szövetke-
zeti Sörgyár alapító elnöke elévülhetetlen ér-
demeket szerzett a magyar mezőgazdaság, 
az élelmiszeripari ágazat területén. Dr. Pálffy 
Dezső, kivételesen magas színvonalú mun-
kássága elismeréseként, Martfű Város Ön-
kormányzata felterjesztése alapján, 2011. 
augusztus 20.-án „A Magyar Köztársaság 
Arany Érdemkeresztje” kitüntetést is átvehet-
te.

Szülőfaluja díszpolgárrá avatta a martfűi
sörgyár alapítóját

Pecöl község önkormányzati díjátadó ün-
nepségének a Zichy Antónia Általános Iskola 
Gróf Erdődy Ferenc Tagiskolája, dr. Pálffy 
Dezső egykori iskolája adott helyet. A telepü-
lés új díszpolgárát Mándli János, a község 
polgármestere köszöntötte, átnyújtva szá-
mára a megtisztelő elismerést. A kitüntetet-
tek életútjának bemutatását és a díszpolgári 
elismerések átadását követően a rendez-
vény résztvevői „A gyárépítő” című doku-
mentumfilmet is láthatták, amely dr. Pálffy 
Dezső életét, fordulatokban gazdag pályafu-
tását mutatja be.

A martfűi sörgyár megalapítójának szak-
mai tevékenységét, ma, 86 éves korában is 
töretlen lendületét, tenni akarását ezúttal Pe-
cöl község ismerte el a díszpolgári cím ado-
mányozásával.                Herbály Jánosné

Zenés nyáresti találkozó
Angyal József nemzetközi hírű zeneszer-

ző, zeneművész különleges előadói estjét él-
vezhette a martfűi közönség a Művelődési 
Központban, a Suszter Kávézó teraszán, 
2016. július 8.-án, pénteken.

A Martfűről elszármazott, Norvégiában 
élő muzsikus hangszeres előadását történe-
tekkel, a zeneművekhez fűződő személyes 
emlékekkel is kiegészítette.

A művelődési intézmény hangulatos tera-
szán, a Suszter Kávézó szervezésében 
megtartott, élőzenés koncertre sokan elláto-
gattak, örömmel hallgatva ezen a szép nyári 
estén ismét Angyal József, városunk díszpol-

gárának több hangszert megszólaltató, zenei 
stílusokban gazdag, nyáresti előadását.

Herbály Jánosné
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II. Városszépítő Gyermektábor

A továbblépéshez kíváncsiak voltunk a 
résztvevő gyerekek véleményére, ezért egy 
„körinterjú” készült velük. Amit megkérdez-
tünk: miért jöttél ismét (azoktól, akik tavaly 
is voltak), mi tetszett - mi nem, min változ-
tassunk, jönnél-e jövőre is?

Amire egységes volt a válasz:
Nem tetszett: Nagyon meleg volt! Hiába 

mentünk árnyékba, ott is.
Ami tetszett: A hely, a Horgásztanya! Sok-

kal jobb, mint a tavalyi, még ha nem is lehet 
fürdeni. (Ezt külön kitárgyaltuk, miért nem le-
het. Elfogadták.)

Duduk Fanni, Sarkadi Barnabás: Termé-
szetes volt, hogy jövünk, mert tavaly is jól 
éreztük magunkat. Más minden, mint otthon. 
Jó a csapat, sokat lehet „vidámkodni”. (Ők 
másként mondták.) Olyat is csináltunk, amit 
még nem! (Szikszainé Jutka nénivel textil tu-
lipánokat készítettek a táborozók, amit – ter-
mészetesen – hazavittek.) Köszönjük, hogy 
itt lehettünk. Jövőre szívesen visszajövünk 
IKSZ-es munkára a középiskolából. (A Haj-
nóczy Gimivel van megállapodása az egye-
sületünknek, tehát várjuk őket.)

Bácsmegi Vivien, Sándor Zsófi, Kiss An-
na: Jó volt tavaly, azért jöttünk az idén is. Jó a 
csapat, szeretünk Jutka nénivel dolgozni, so-
kat nevetünk közben. (Nagy Sándorné volt 
velük.) Azt szeretnénk, ha többféle munkát 
végezhetnénk. Mi csak gyomláltunk-kapál-
tunk és padot festettünk. (Ezen törhetjük a 
fejünket!) Az idén érdekesebbek voltak a dél-
utáni programok: a számháborúzás, a 
könyvtárban, és, hogy állandóan voltak jó tár-
sasok. Sajnos a nagy meleg miatt nem men-
tünk el bicikli túrára. De reméljük, jövőre igen, 
mert akkor is jövünk! BV: szerintem – tavaly 
is mondtam – lehetne 2 hetes. Úgy is, ha a 2. 
hét később lenne. SZS: Lehetne a Tisza-par-
ton hulladékgyűjtést is szervezni, mert olyan 
sok pl. az eldobált flakon.

Háfra Andrea: Nagyon tetszett, biztos, 
hogy minden évben jövök. Nekem tetszett, 
hogy sokat bicikliztünk. (Reggel a Horgászta-
nyára, onnan a munkahelyre, ebédelni visz-
sza, és volt úgy, hogy a délutáni programra is 
kerékpárral mentek, s végül haza.) Nekem 
ízlett az ebéd is. Szemben ültem mindig 
Magdika nénivel, és meg volt velem eléged-
ve, megdicsért. Filmet is jó lett volna nézni, 
de nem fért bele.

Rónyai Dominik: Tetszett, hogy szépítet-
tük a várost! Jó volt Ágika nénivel, az osztály-
társakkal.

Tóth Réka, Bácsmegi Laura: Az tetszett, 
hogy megtudtuk, hogyan kell a virágokat 
gondozni. Kár, hogy a nagy hőség miatt nem 
tudtunk menni játszótérre. Majd jövőre!

Bencsik Evelin, Kárász Sophia: Tetszett, 
hogy új dolgokat tanultunk, és szép lett ott, 
ahol megcsináltuk. És sok volt a délutáni 
meglepi!

Schmidt Gergő, Vámos Levente, Bodzsár 
Balázs: Már tavaly mondtuk, hogy jövünk is-
mét. Most is azt mondjuk. VL: Remélem, jö-
vőre kapunk olyan nagyon finom sajtmártá-
sos húst rizzsel, mint tavaly! (Halla Pisti bácsi 
olvasod?)

S a felnőttek: Jó volt látni az ismerős arco-
kat, és kíváncsiak voltunk az újakra.

MEGHIRDETTÜK, MEGSZERVEZTÜK, LEZAJLOTT!

Ami nem tetszett: Tisztelet a néhány kivé-
telnek, nagyon rossz evők a gyerekek. Sok-
szor hallottuk: nem szeretem. (Kérésre bárki-
nek megadjuk a heti menüt.). Így aztán dél-
után jól jött egy kis ráadás, amit támogatóktól 
kaptunk.

Ami tetszett: Nyitottak, kíváncsiak és szó-
fogadóak voltak a gyerekek, sok-sok vidám-
sággal!

A búcsú szavai: Jövőre Veled ugyan itt! 
Néhány záró gondolat: Tisztelet a Szü-

lőknek, akik elengedték „ilyen” helyre a gyer-
meküket, ahol hasznos tevékenységet is kell 
végezni (természetesen a koruknak megfe-
lelő munkát és ideig). Nem a létszámnövelés 
miatt írom: Bízzanak a gyermekeikben! Sze-
retik Ők az efféle megmérettetéseket jó tár-
saságban, jó helyen! Nekik ez nem volt „ciki”.

Nem azért mert kötelező, hanem azért, 
mert megérdemlik: a Támogatók.

A Tisza Cipő Horgászegyesület (a Hor-
gásztanya használata), Bunge Zrt. (ebéd), 
Heineken Zrt. (ásványvíz, dologiak), Kehely 
Cukrászda (süti), Lilla papírbolt (kreatívko-
dáshoz anyagok), Kiss Ildikó és Kovács Zsolt 
(zöldségfélék), Húskuckó (szalonna), szülők, 
nagyszülők (üdítők, gyümölcslevek, süte-

mény), Halla István (dinnye). S az Általános 
Iskola a táborvezető Ági nénivel (Iglódiné 
Mészáros Ágnes), és a csodálatos gyerekek-
kel!

A Nyílt Fórum Martfűért facebook csoport-
ban minden nap beszámoltunk a történések-
ről sok-sok fotóval. Kaptunk bátorításokat, 
elismeréseket, köszöneteket. Jól esett min-
denkinek! Sokan – valószínűleg - nem tudtak 
mit kezdeni ezzel a tevékenységgel, de nekik 
(is) üzenem: Jövőre is tervezzük, hogy meg-
szervezzük a Városszépítő Gyermektábort, 
és akkor megint leírhatja a polgármesterünk, 
hogy: Nagyon szépen köszönöm az eddigi 
munkátokat is már. Ténylegesen jó érzés lát-
ni, hogy szépül a város a kezetek alatt.

Mindenkinek köszönünk mindent!
Vinczéné Balogh Magdolna elnök

A Csehországi Pilsenben 2016. július 12-
16 között megrendezett Masters Női és Férfi 
Erőemelő Európa-bajnokságon a martfűi 
Petróczki Magdolna ismét aranyérmet szer-
zett a Masters 1-es korcsoport 52 kg-os súly-
csoportjában.

Eredményei: guggolás 152,5 kg, fekve 
nyomás 85 kg, felhúzás 167,5 kg, összetett 
405 kg.

Az immár hatszoros Európa- és huszon-
egyszeres magyar bajnok Petróczki Magdol-
na guggolásban az első, felhúzásban ugyan-
csak az első, míg fekve nyomásban a máso-
dik helyen végzett. 405 kg-os összetett ered-
ményével a magyar küldöttség második 
aranyérmét szerezte meg az Euróba-
bajnokságon.

Magdolna 23 éve foglalkozik versenysze-
rűen az erőemeléssel. A magyar sportolónő 
jelenleg az ENSZ Ciprusi Békefenntartó 
Misszióban teljesít szolgálatot, így felkészü-
lését a szokásostól eltérő körülmények kö-

Petróczki Magdolna Ismét Masters
Európa-bajnok erőemelésben

zött, a tábor edzőtermében kellett végeznie. 
Itt készül a következő versenyére is, amely 
októberben, az Észtországi világbajnokság 
lesz.

A Magyar Honvédség katonájának sport-
sikereire Martfű és egész Magyarország 
büszke lehet.                     Herbály Jánosné
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A Kárpát-medencei Magyarság Művelő-
dési Kör tagjaként többször jártam már Er-
délyben, de Brassóig még a csoporttal nem 
jutottunk el. Ezért nagy várakozással indul-
tam el 2016. július 11-én reggel. A már ha-
gyományos úti füzetünk összeállításában a 
Művelődési Kör egyik alapítója, Hegedűs Mi-
hály sokat segített, amit a csoport nevében 
ezúton is köszönünk. Jó kalauzunk volt utunk 
során, és segíti a látottakra való visszaemlé-
kezésünket is!

ket, bútorokat eredeti állapotukba felújították. 
Ólomüveg ablakok, carrarai márványból ké-
szült szobrok, dísztárgyak, nagy értékű ezüst 
evőeszköz-, török edénygyűjtemény, és még 
sorolhatnánk a királyi pompát idéző emlék-
tárgyakat!

Ötven kilométeres autóbuszozás után ju-
tottunk a Drakula-kultusz meghatározó várá-
hoz. Törcsvár a Déli-Kárpátok egyik leg-
fontosabb szorosát védelmezte, 1211 és 
1215 között német lovagok építették, ame-
lyet kiűzésük után II. András király lerombol-
tatott. 1377-ben a várat újjáépítették, ma mú-
zeum, királyi műgyűjtemény található benne. 
A kastély igen látogatott, ugyanis a legendák-
ból, horrorfilmekből ismert Drakula grófként 
azonosított Vlad Tepes egyik kastélyának 
tartják.

Barcarozsnyón található Erdély egyik 
legnagyobb parasztvára. Azért nevezik pa-
rasztvárnak, mert a Várhegy alatti lakosság 
az oltalmazó várfalon belül alakított ki lakó-
házakat, templomot és a nagyszámú barom-
finak baromfiudvart. Mai formájában a szász 
lakosság építette ki a 15. században és Bá-
thory Gábor 1612-es ostroma után. Ha sereg 
közeledett, a falu szinte teljes lakossága a 
várba költözött. A vár bejáratához traktor von-
tatta kisvonattal jutottunk fel. A vár falairól 
körbetekintve gyönyörű panoráma tárult 
elénk.

Negyedik napunkon ugyancsak számos 
különleges látnivalóban volt részünk. Első 
megállónk a Torjai Büdös-barlang, avagy a 
pokol tornáca. Fél órás hegymenet után ér-
hető el a barlang, egy természetes mofetta a 
Büdös-hegy déli oldalában, Délkelet-Erdély-
ben. Ez Európa legnagyobb működő mofet-
tája, ahonnan naponta mintegy 6000 köbmé-
ter majdnem tiszta széndioxid gáz illan el a 
környék levegőjében. A barlang 1052 méter 
magasságban található a Bálványosi-hágón.

E túra után jóleső enyhet találtunk a 
Szent Anna-tó vizében. A felfrissülés után a 
Csomád hegység másik kráteréhez utaz-
tunk, ahol a Mohos-Tőzegláp található 

dőfalrendszert építettek, a belső falban cellá-
kat alakítottak ki, ahol a falu lakosai veszély 
esetén meghúzhatták magukat, békeidőben 
pedig a húskészítményeket tárolták bennük. 
A belsővárat vizesárok védte. A szépen felújí-
tott kiállítótermek tárgyi emlékeiből az itt élők 
életét, küzdelmeit ismerhetjük meg.

A Barcaságból Kovászna megye szék-
helyére, Sepsiszentgyörgyre érkeztünk. 
Az itt élők 77 százaléka magyar. Itt a Székely 
Nemzeti Múzeumot tekintettük meg, majd rö-
vid pihenő után továbbindultunk Alsócser-
nátra, ahol a Haszmann Pál múzeumot 
néztük meg igen jó hangulatú tárlatvezetés-
sel.

A következő megállónk Kézdivásárhely, 
pihentető sétát tettünk a főtéren, és fotóztuk 
többek között Gábor Áron szobrát. Kézdivá-
sárhely jelentős szerepet töltött be az 1848-
49-es szabadságharc idején.

És elérkezett a 6. nap, hazautazásunk 
ideje, amely még ugyancsak tartogatott szá-
munkra szép élményeket. Először Beretha-
lom különleges erődtemplománál álltunk 
meg, amely a falu közepén emelkedő dom-
bon áll. Hét bástyás, hármas védőfal veszi 
körül. A határ előtti utolsó állomásunk Gyula-
fehérvár, ahol a Szent Mihály Püspöki 
Székesegyházban az egyesület emléksza-
lagját elhelyeztük Hunyadi László síremléké-
nél.

Kirándulásunk során végig nyári idő kísért 
bennünket, és bár aggodalommal hallgattuk 
az itthoni híreket esőkről, viharokról, bennün-
ket csak utolsó megállónknál, Gyulafehér-
várnál kapott el egy kis eső. Gyönyörű helye-
ken jártunk, felejthetetlen élményeket sze-
reztünk. Jó ötlet volt a reggelit és a vacsorát 
is előre megrendelni, kitűnő ellátásban volt 
részünk. Köszönjük a szervezést, a gondos-
kodást az egyesület vezetőjének Szántó Ma-
rikának, köszönjük minden segítőnek a mun-
káját, aki hozzájárult romániai kirándulásunk 
sikeréhez!

Legközelebb októberben, a tokaji kétna-
pos kiránduláson találkozunk.    Máté Gizella

Erdélyi kirándulás

Brassó főterén

Látkép Déva
várából

Brassótól 13 km-re található Brassópojá-
na üdülőtelep a Brassói havasokban, a 
Keresztényhavas északi lábánál. Közigaz-
gatásilag Brassóhoz tartozik, 12 sípályával 
rendelkezik, a Nap Tisztásának is nevezett 
területen mi is elidőztünk, kürtőskalácsot is 
vásároltak többen.

A harmadik napon királyi helyre utaztunk!  
Szinaja (Sinaia) I. Károly román királynak 
itt volt a nyári rezidenciája, a Peles kastély. 
Erdély és a Havasalföld határán a Déli-Kár-
pátok vonulatában helyezkedik el. A Peles 
völgyi kastély Európa első árammal megvilá-
gított kastélya. A háború után a faszerkezete-

Első megállónk Déván volt, a szépen fel-
újított várba felvonóval jutottunk fel, nem úgy, 
mint több mint 20 évvel ezelőtt, amikor a lel-
kes kiránduló csoportunkkal először jártam 
ott. Akkor bizony csak a királyi vár romjait lát-
hattuk, amikor a meredek lépcsőn felgyalo-
goltunk. 2008-ban kezdődtek a vár helyreállí-
tási munkái uniós támogatással.

Következő megállónk Nagyszeben volt, 
az erdélyi szászok kulturális és kereskedelmi 
központja. A városközpontban tett séta után 
újabb hosszú autóbuszozás következett a 
Transzfogarasi úton.  Brassótól 13 km-re áll-
tunk meg újabb pihenőre és fotókészítésre a 
Fogarasi havasok lábánál.

Beesteledett, mire Brassóba értünk és 
elfoglaltuk szálláshelyünket. A város megis-
merése második napunk programja volt. 
Brassó az erdélyi szászok egykori központja, 
sok építmény őrzi kezük munkáját. A 228 ez-
res városnak 7-8 százaléka magyar. Először 
a Cenk hegyről, a BRASSOV tábla mellől 
tekintettünk szét a gyönyörű látványra, aho-
vá felvonó vitt fel bennünket. Idegenvezetőnk 
segítségével innen szemléltük meg először a 
város nevezetes épületeit, amelyeket sétánk 
során fel is kerestünk. Láthattuk a hegyről a 
Fellegvárat, a Fekete-templomot, a Fehér-
tornyot, a Főteret a városházával, hogy csak 
a legjellegzetesebbeket említsem.

A városi séta során megtekintettük a Fe-
kete-templomot, amely 1383-1424 között 
épült, és az egykori Magyarország legna-
gyobb temploma volt, Nagyboldogasszony-
nak szentelve. Eredetileg kéttornyosnak ter-
vezték, de csak egyet építettek fel. A temp-
lomban megcsodálhattuk Európa legna-
gyobb 16.-17. századi anatóliai szőnyeg-
gyűjteményét. Az 1689-es nagy tűzvész nyo-
mai miatt lett Fekete-templom. Mára szépen 
felújították. A Városháza falán díszelgő gyö-
keres korona címer hirdeti, hogy egykor koro-
naőr város volt.

Az egykori Katalin utca végén áll a Katalin 
torony a város legrégibb kapuja. 1559-ben 
építették újjá, ma is régi fényében látható.

1050 méter magasságban. Az egykori Mo-
hos tó vize eltűnt, főleg tőzegmohával benőtt 
láp maradt utána. (Ez a sors vár néhány évti-
zed múlva a Szent Anna-tóra is.)

A süppedős talajon kiépített deszkapalló-
kon sétálva csodálhattuk meg a Mohos-Tő-
zegláp természetvédelmi területén található 
különleges növényeket, és az egyik tósze-
met.

Ötödik napunk első célállomása Prázs-
már evangélikus erődtemploma, amely a 
világörökség része. Az 1480-ban készített 
Szent Kereszt-szárnyasoltár az egyik legré-
gebbi Erdélyben. A templom köré hármas vé-



I. Média Horgászkupa a Termál tónál

Hagyományteremtő céllal horgászver-
senyt rendezett a Martfű Termál SPA, a mart-
fűi Termál Horgászegyesület és a Magyar Új-
ságírók Országos Szövetsége (MUOSZ) Pa-

TURIZMUS

takpart Horgászegyesülete 2016. június 25.-
én szombaton. Az I. Média Horgászkupának 
a martfűi turisztikai komplexum horgásztava 
adott helyet.

A horgászverseny köré szervezett, a 
Martfű és környéke turisztikai attrakcióit be-
mutató programok sorában a rendezvény 
résztvevői, köztük a sajtó képviselői, megis-
merkedhettek a Rákóczifalvai Madárparkkal, 
pálinkakóstolón vehettek részt, láthatták a Ti-
sza virágzást, jártak Gyurcsek Ferenc szob-
rászművész műterem-galériájában, a Kéz-
műves Házban, megnézhették a Martfűi Mű-
velődési Központ gyűjteményes tárlatait, a 
Tiszaföldvári Néprajzi Múzeumot, és bekap-
csolódhattak a Tiszakürti Arborétum Szent 
Iván-éji programjaiba is.

A horgászversenyen tizenegy csapat in-
dult, két-két fővel, a Martfűi Termál Horgász-
egyesület tagjai, újságírók, és a Bunge Zrt. 
Martfűi Gyárát is képviselte egy csapat. 
Úszós verseny lévén, minden szem az 
úszókra tapadt. A nagy melegben, a változa-
tos szerelékek, etetőanyagok és csalik elle-

nére, ezen a napon nehezen akadtak horog-
ra a halak.

A 2014-ben alakult Termál Horgászegye-
sület jelenlegi tagságát negyven felnőtt, két ifi 

és tizenegy gyermek alkotja – tudtuk meg 
Bata Józseftől, a horgászegyesület elnöké-
től. A horgászok maguk gondoskodnak a hal-
telepítésről is, melynek eredményeként főleg 
ponty, csuka és amur található az eső- és ter-
málvíz táplálta tóban. Általában horogérett 
pontyokat, újabban pedig négy kiló fölötti, ki-
mondottan nagytestű halakat telepítenek.

Az egyesület tagjai aktív közösségi életet 
élnek, horgászversenyeket szerveznek, bog-

rácsoznak, mint ahogyan ezt tették a mostani 
verseny alkalmából is.

A Termál SPA horgásztavát a kempingben 
megszálló vendégek is használhatják, kéte-
zer forintos sporthorgász jegy váltásával. A 
halakat vissza kell engedni. Az egyesület tag-
jai meghatározott mennyiségű nemes halat 
megtarthatnak, és hamarosan meg is lehet 

vásárolni majd a kifogott halakat – tájékozta-
tott az egyesület elnöke.

Az I. Média Horgászkupa igazán kiváló 
hangulatban telt. Vízparton, a természet kö-
zelében, jó társaságban gyorsan múltak a 
verseny órái. A mérlegelésnél a Bunge Mart-
fűi Gyárának csapata bizonyult a legeredmé-
nyesebbnek, ezen a napon nekik görbült a 
bot, Martfűn, a Termál SPA horgásztavánál.   

Herbály Jánosné     

Mozgás éjszakája martfűiekkel
Vannak, akik a mozgás öröméért, vannak, 

akik az egészségükért, és egyre többen a kö-
zösségi élményért is kerékpárra ülnek Mart-
fűn, ami nem csak a kiépített kerékpárútnak, 
hanem a lelkes, sportra buzdító szervezők-
nek is köszönhető városunkban. Legutóbbi 
jeles példája ennek a 2016. július 1-i „Moz-
gás Éjszakája” program, melyen Pató Károly 
ötletadó, szervező és a helyi amatőr sportélet 
egyik mozgatórugója, Jeneses-Gruber Anita 
biztatására, 73-an karikáztak együtt Szol-
nokra és vissza, 44 km-es távot teljesítve 
együtt.

Bár a „Mozgás éjszakája” nemzetközi 
eseménye az idén elmaradt, céljait hirdetve 
azonban több magyar város, köztük Martfű 
sportkedvelői is örömmel hívták fel a figyel-

met a mozgás fontosságára, az egészséges 
életmódra ezen az éjszakán.

Pató Károly szerint kisvárosunkban sze-
retnek mozogni az itt élők, és ami ennél is 
jobb, a közösségi élmény miatt is sokan áll-
nak be közéjük. Mozgás és buli is egyben, 
mondják, akik részesei voltak, épp mint ta-
valy, amikor Karcsi és Anita először verbuvált 
csapatot a szolnoki túrához. Érdemes volt 
belevágni, mondják örömmel, hiszen jó volt 
látni, ahogyan együtt karikázott a legfiatalabb 
8 éves, az idősebb korosztályt képviselő 65 
éves résztvevő is az amatőr- és profi biciklis-
ták, a helyi futóklub tagjai és a Zengósok jó 
hangulatú közösségében haladva a nyári es-
te úti célja: a szolnoki Tiszai Hajósok tere fe-
lé.

– Kis pihenés következett, és Martfűre 
visszaúsztatva szintén együtt tettük vízre a 
magunkkal vitt úszómécseseinket a Tiszavi-
rág hídnál. Egyfajta lezárása, közösen átélt 
szép élménye volt a túránknak ez is, lokálpat-
riotizmusunkat is kifejezve – mondta el Pató 
Károly. – A mécsesekkel Horváth Endréné 
önkormányzati képviselő támogatott minket, 
a martfűi polgárőrök az útvonal biztosításá-
val nyújtottak segítséget, Gál Albert pedig a 
Suszter Kávézó teraszán, mint a rajt és a cél 
helyszínén kínált minket frissítőkkel.

Mindenkinek köszönjük a részvételt, a tá-
mogatást és a lelkesedést, ami nekünk is 
nagy lendületet adott ahhoz, hogy a hagyo-
mányt folytatva, jövőre még több sportág 
képviselőjét hívjuk, várjuk kerékpározni a 
Mozgás Éjszakájára – tette hozzá az immár 
kétéves, martfűi összefogást példázó sport-
program egyik szervezője, Pató Károly.

Magyar Mária

14



15

EZ IS - AZ IS

Vadonatúj, friss, tiszta és legfőképpen biz-
tonságos helyen várja a szeptemberben 
majd visszatérő tanulókat a Martfűi József At-
tila Általános Iskola tornaterme, mely húsz 
évvel ezelőtti állapotával már a biztonsági 
előírásoknak sem felelt meg. Az iskola veze-
tése hat év óta kereste a felújításhoz szüksé-
ges anyagi lehetőséget, mely ez évben reali-
zálódott az önkormányzat költségvetésében, 
a munkákat azonnal megkezdve a tanév be-
fejeztével. Leszerelték a bordásfalakat, rend-
be hozták a falakat, a vakolatveréstől a glet-
telésig, festésig, minden része a munkáknak. 
Megújul a padozat is, így teljesen biztonsá-
gos gumipadlózattal, minden előírásnak 
megfelelő tornateremben tarthatják majd a 
tornaórákat – tudtuk meg az iskola igazga-
tónőjétől. 

Földi Edina arról is örömmel számolt be, 
hogy – egy június végén elnyert, önerő nélkü-
li, ötmilliós iskolai pályázattal – közel nyolc-
van négyzetméteres tornatermet tudnak kia-
lakítani az iskola földszintjén, szintén a nyári 
szünidő alatt. Az elnyert összeg nem csak az 
intézménynek, de a városnak is büszkeség, 
hiszen a Decathlon „Sportból a legtöbbet” cí-
mű, tornaterem felújításra kiírt pályázati felhí-
vására több mint 1400 iskola jelentkezett, 
melyből tartalmi és formai szempontok alap-
ján 222-t fogadtak be a bírák, végül a nyer-
tes legjobb 13 közé Martfű pályázati anyagát 
is beválogatva.

– Nagyon gyorsan lecsaptunk erre a lehe-
tőségre, ugyanis évek óta nem sikerült olyan 
eszköz- illetve infrastrukturális beruházás-
hoz pályázatot találnunk, ahol a martfűi mu-
tatók alapján befértünk volna a pályázatba. 
Most úgy ítéltük meg, ennek megfelelünk, 
mert nagyon kicsi a saját tornatermünk, a kis 
konditermünk csak egy tanterem méretű – 
mondta el Földi Edina igazgatónő. – Gyorsan  
összeállt a csapat, Szakáll Ferenc volt a mű-
szaki tartalom leegyeztetője,  amiben az ön-
kormányzat műszaki irodája is abszolút a se-
gítségünkre volt. K. Nagy Katika a szakmai 
indoklást írta meg, Boros Kriszti és jómagam 
pedig összeraktuk az egészet. Az ügyvezető 
igazgató úr elmondása szerint az egyik legsi-
keresebb pályázatról beszélünk – tette hozzá 
az igazgatónő.

A kiskonditerem a régi szárny földszintjén 
található, ezt nyitják most össze a mellette lé-
vő tanteremmel, ahol egy nagyobb méretű 

2(80m -es) tornatermet alakítanak ki az el-
nyert támogatásból. Így minden alsós kisgye-
rek tornaterembe tud jutni anélkül, hogy át 
kellene sétálnia a Mártírok úti sportcsarnok-
ba, amit egyébként jelenleg is térítésmente-
sen kap meg az iskola az önkormányzattól.

– Ez nem önerős pályázat volt, ehhez 
nem kellett semmilyen sajáterőt hozzárakni.  
A pályázatot ötmillió forint plusz áfa összegre 
írták ki, ezt mind el is nyertük. Azért bízom 
benne, hogy ez az összeg egy picikével ki 
lesz egészítve a polgármesteri hivatal támo-
gatásával – mondta el az igazgatónő. – A pá-
lyázat eszközöket nem áll, semmi olyan 
sporteszköz beruházást nem tett lehetővé, 
amivel a tanórához szükséges eszközkész-
letet lehet bővíteni. De vannak új zsámolya-
ink és más eszközeink, amelyeket a Kinder 

Jó hírek az általános iskolában
SPORTOLÁSI LEHETŐSÉGEK ÚJULNAK

sportos pályázat kapcsán nyertünk, úgyhogy 
ezzel is gazdagabbak lettünk – tette hozzá.

A Martfű Városi Nyugdíjas Egyesületben 
2016. június 15-én, a Kossuth úti Közösségi 
Házban értékeltük az eddig végzett munkán-
kat, köszöntöttük a születésnapos klubtagja-
inkat.

Gazsó Lajos klubtársunk bográcsban fi-
nom sertéspörköltet főzött, amit jóízűen elfo-
gyasztottunk. Ebéd után 13+1 kérdésből álló 
szellemi totót töltöttünk ki. Azoknak a klubta-
goknak, akik részt vettek a játékban, szerény 
ajándékkal kedveskedtünk.

Köszönjük szépen mindenkinek, akik le-
hetővé tették ennek a kellemes délutánnak 
az eltöltését.

Július 13-án kiránduláson vettünk részt. A 
Budapesti Vigadó téri hajóállomásról indul-
tunk hajókirándulásra, Szentendrére. Igazán 
szép látványban volt részünk, hajóval utaz-

Nyári programjainkról

Támogatás a nagyobb biztonságért
Üzemanyag utalványokkal is segíti a 

Martfűi Rendőrőrs tevékenységét az önkor-
mányzat. A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 
Rendőr-főkapitányság és Martfű Város Ön-
kormányzata közötti megállapodás alapján 
144 ezer forint értékű utalványt vehetett át 
Tokaji Gábor c. r. alezredes, a martfűi őrs pa-
rancsnoka dr. Papp Antal polgármestertől a 
Városházán, 2016. július 8-án. 

A Szolnoki Rendőrkapitányság a közbiz-
tonság helyzetéről, a közbiztonság érdeké-
ben tett intézkedésekről és feladatokról ez év 
áprilisában készült beszámolója alapján: a 
Martfűi Rendőrőrs feladatait eredményesen, 
a lakosság közbiztonsági igényeinek figye-

Az új tornaterem a tervek szerint augusz-
tus 23-ra készül el, ünnepélyes átadó ren-
dezvényen nyújtva át az intézménybe járók-
nak, teljesítve a pályázat célját, hogy minél 
több gyermek sportolhasson megfelelő kör-
nyezetben.                            Magyar Mária

tunk a Dunán és gyönyörködtünk a tájban. 
Megérkezésünk után sétát tettünk a város-
ban, majd finom ebédet fogyasztottunk el. 
Ebéd után több múzeumot is megnéztünk. 
Először a már ismert Kovács Margit kerámia 
múzeumba látogattunk el, majd Shiota japán 
művésznő első magyarországi kiállításával 
ismerkedtünk meg. A több száz kilométernyi 
kifeszített vörös fonalból készült mű nagyon 
érdekes és újszerű, és a fonalra több mint 20 
ezer kulcsot raktak fel. Az „Újragondolt Czó-
bel” című kiállítást is megnéztük, amely a fes-
tő pályaszakaszait mutatja be.

Késő délután indultunk vissza Szentend-
réről hajóval Budapestre, majd autóbusszal 
Martfűre. Igazán szép, tartalmas napot töltöt-
tünk el ismét együtt.

Az egyesület vezetősége

lembevételével, a magasabb szintű és minő-
ségű közbiztonság megteremtése érdeké-
ben végzi. Ezt igazolja, hogy az elmúlt évben 
is sikerült a rendőrőrs illetékességi területén 
a regisztrált bűncselekmények számát csök-
kenteni, emellett a kapitányság nyomozás-
eredményességi mutatóját emelni.

A beszámoló szerint a rendőrőrs eredmé-

nyes működésében az önkormányzat támo-

gatásának, így a helyi rendőrőrs számára 

biztosított, a fokozott közterületi jelenlétet és 

mobilitást elősegítő, önkormányzati üzem-

anyag utalványkeretnek is szerepe van.

Herbály Jánosné
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Ifjúsági csoport a martfűi fiatalokért

A Martfűi Ifjúsági Csoport (MICS egyesü-
let) szervezésében várta a fiatalokat a „Ma-
gas Füvest part” Rock Fesztivál, melyen a 
MyMotherKnows, az IfYouSee Kaye, a 15. 
születésnapját ünneplő Effrontery, illetve a 
Kilimanjaro léptek színpadra. A nyárindító ze-
nei rendezvény nem az első programja már 
az önkormányzat által is támogatott ifjúsági 
csoportnak, mely élén Papp Gergő és Nagy 
Gábor igazgatja, szervezi az egyesület mű-
ködését.

Céljaik megismertetését is célul tűzve ki, 
2016. június 25-i zenei fesztiváljuk nyitóprog-
ramjaként örömmel számoltak be eddig elért 
eredményeikről, további terveikről. 

– Három célt fogalmaztunk meg: az első 
az, hogy Martfűn a könnyűzenei kultúrát és 
ezen belül is a rockzenét képviseljük; a má-
sodik az extrémsport, a harmadik pedig az if-
júság képviselete – mondta el Nagy Gábor, 
hozzátéve, jelenleg hét aktív tagjuk van, akik-
hez sok zenész csatlakozott az elmúlt hóna-
pokban, ezzel közel 30-ra bővítve közössé-
güket.

Az önkormányzat támogatásával a Mártí-
rok úti sportcsarnok épületében három pró-
baterem áll a zenekarok rendelkezésére, és 
egy elmúlt év végi, az önkormányzathoz be-
nyújtott sikeres pályázat, valamint működé-
süket támogató adományok is a MICS anya-
gi lehetőségeit bővítették technikai eszközeik 

ROCK FESZTIVÁLLAL INDULT A NYÁR

fejlesztésére. A csoport a helyi kortárs zenei- 
és extrém sportélet támogatását is felvállalta, 
e sportokat kedvelők számára keresve a 
gyakorlás lehetőségét is.

A helyi civilszervezetekkel közösen a se-
gítségnyújtást is fontos feladatuknak tekintve 
vesznek részt jótékonysági és közhasznú 
események szervezésében, lebonyolításá-
ban. Szórakoztató események rendezése 
valamint helyi és környékbeli zenekarok be-
mutatkozása ugyanúgy a MICS tervei között 
szerepel, mint a próbák, hangfelvételek biz-
tosítása. Ehhez kapcsolódik az az örömhír, 
melyről Papp Gergő számolt be, miszerint jú-
nius utolsó napjaiban elkészült a helyi zené-
szekből álló, sokféle zenei stílust képviselő 
Rongyszőnyeg zenekar első lemeze „Felleg-
ajtó” címmel (Tálas Gabi - ének, Balázs Ár-
pád - gitár, Papp Gergő - vokál, gitár, Nagy 
Fanni - basszusgitár, Czene Dávid - dobok, 
ütős hangszerek). Az új lemez rögzítéséhez 
szintén nagy segítség volt az egyesület 
hangtechnikai felszerelése.

Június végi rock fesztiváljuk az önkor-
mányzat és a Martfű Városi Művelődési Köz-
pont támogatásában, az intézmény északi 
teraszán került megrendezésre, a rockzene 
helyi és környékbeli kedvelőit is idecsalogat-
va. A szervező MICS egyesület vezetője 
Papp Gergő szerint nagyon jó hangulat volt, 
sokan eljöttek, ami annak is köszönhető, 

III. Martfűi Strandkézilabda Kupa
Izgalmakkal teli hétvégét hozott az idén 

harmadik alkalommal megrendezett Martfűi 
Strandkézilabda Kupa, melynek 2016. au-
gusztus 6.-án és 7.-én a Martfű Termál SPA 
adott újra otthont.

A kétnapos rendezvényre 11 női és 9 férfi 
csapat nevezett és indult a verseny fődíjáért, 
az első helyezettnek járó kupáért. A lányok 
harminc, a fiúk 21 meccset játszottak két nap 
alatt. Délelőtt és délután is zajlottak a mérkő-
zések, két pályán egyszerre. A közel 40 fokos 
meleg ellenére a martfűi csapatok is bátran 
küzdöttek, ám az erős mezőnyben helyezést 
nem sikerült kiharcolniuk. Ennek ellenére a 
torna legjobb játékosa a lányok között Mé-
száros Niki lett, a közönség díját pedig Simon 
Emília érdemelte ki. A fiúk között a legjobb 

hogy koncertjeik között ez az első, ami sza-
badtéren zajlott. Mint mondta, ez az este is a 
MICS törekvéseit, céljait erősítve szolgálta a 
fiatalok szórakozását, mint ahogyan a meg-
alakulásuk eltelt nyolc hónapja alatt nevük-
höz fűződő hét zenei rendezvény is.

Az ifjúságért dolgozó martfűi civil szerve-
zet ezúton hív és vár mindenkit, aki örömmel 
vesz részt közösség- és programszervező 
tevékenységükben.

(facebook/ mics.egyesület)

Magyar Mária

kapusnak Ignácz Zoltánt választották – tud-
tuk meg Tasi Ramónától, a torna főszervező-
jétől.

A szervezők ezúton szeretnék megkö-
szönni a csapatok részvételét, a jegyző-
könyvvezetők precíz munkáját, továbbá kö-
szönetüket fejezik ki támogatóiknak, akik nél-
kül nem jöhetett volna létre a III. Martfűi 
Strandkézilabda Kupa: a Bunge Zrt.-nek, a 
Vital Life Nonprofit Kft.-nek, a Pilkó Bt.-nek, 
Nagy Gábornak, Horváthné Juhász Andreá-
nak, Budai Sándornak és nem utolsósorban 
a Martfű Termál SPA-nak, amely a helyszínt 
biztosította a sportesemény számára.

Gratulálunk a csapatoknak, és jövőre ta-
lálkozunk ugyanitt!

Kupeczki Ádám

Művészeti csoportok, klubok – Martfű 
Városi Művelődési Központ

Szeptembertől szeretettel várjuk a régi tago-
kat és az új jelentkezőket!

Városi Női Kar - v.: Szabó Zsolt karnagy
Martfű Néptáncegyüttes - vezetik Sto-

nawskiné Busi Ildikó és Kecskés Gergő tánc-
pedagógusok

Gyermek Néptánc csoportok - vezeti: 
Stonawskiné Busi Ildikó táncpedagógus

Modern Balett - vezeti: Tóth Nóra táncmű-
vész Első foglalkozás: szept. 5. hétfő, 16 óra

Etka Jóga Klub - vezeti: Kőszegi Ferencné
Hatha Jóga - vezetik: Magyar Andrásné, 

Fazekas Jánosné, Góg Gézáné
Jóga órák Somogyi Orsi jógaoktatóval
Lélektánc - vezeti: Semsei Angelika
Dalma Dance Klub - vezeti: Szekeres 

Andrea
Díszítőművészeti Kör - vezeti: dr. Mucsi Já-

nosné
„Martfűi Napraforgók” Folt-mozaik varró-

klub - vezeti: Czene Árpádné
Szabás-varrás - vezeti: Tokodi Anna var-

rónő Első foglalkozás: okt. 1. csütörtök, 17 óra
Martfűi Boldogság Klub - vezeti: Polónyi 

Erzsébet
Jóreménység Klub - vezeti: Máté Gizella
Hallássérültek Klubja - vezeti: Vas Béláné
Martfűi Mozgássérültek Egyesülete - 

vezeti: Mucsi Józsefné
Martfű Városi Nyugdíjas Egyesület - 

vezeti: Kun Lajosné
Martfűi Diabetes Klub - v.: Nagy Jánosné
Martfűi Sakk Szakosztály - v.: Szilágyi 

Dezső
Biliárd klub
Bővebb információ: muvk@martfu.hu, tel.: 

56/450-146
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Igazi martfűi „legendákról”, városunk fut-
balltörténetének meghatározó alakjairól szólt 
2016. június 11-én, szombaton az első Mart-
fűi Öregfiúk Találkozója, mely délelőtt 9 órától 
vette kezdetét a martfűi sporttelepen. A talál-
kozás örömén túl megemlékezésre, közös 
focizásra is invitálták hajdani labdarúgóinkat 
a szervezők, sőt igazi magyaros ízek is vár-
ták a martfűi példaképeket.

Oláh István egykori martfűi futballista, a 
találkozó főszervezője elmondta, az ötletet a 
Budakeszin általa megrendezett találkozóból 
merítette, ahol ő maga is gyermekkorát töltöt-
te. A régi csapattársak, barátok viszontlátá-
sa, életpályájuk nem csupán személyes je-
lentőséggel bír, fontos szerepe lehet a fiata-
lok, a következő generációk számára is.

– Fontos a fiataloknak példát mutatni, pél-
dák nélkül nem lehet élni. A közösség és a 
sport nagy erő. Ezek a ma már idős sportolók 
mind példamutató életet éltek, olyan szemé-
lyek, akikre érdemes felnézni, ahogyan mi 
gyerekként felnéztünk. Aki sportol, tudja azt, 
hogy mire nevel. A sport felkészít az életre, 
kudarcokra és sikerekre egyaránt. A szorga-
lom, a kitartás fontos a sportban, ugyanúgy 
mint az életben – fogalmazott Oláh István.

„Akikre érdemes felnézni”
I. MARTFŰI ÖREGFIÚK TALÁLKOZÓJA

– Külön öröm számomra, hogy vannak ki-
emelkedő, hála istennek még köztünk élő fut-
ballistáink. Martfű egyik legtehetségesebb, 
legsikeresebb labdarúgója Seres Öcsi bácsi, 
de több NB I-es játékos is a vendégünk volt, 
például Tasnádi Zoltán, aki a Békéscsabánál 
futballozott hálóőrként, és Mészöly Kálmán 
volt az edzője. Kiemelhetném még a nemrég 
elhunyt Szűcs Jánost, korosztályának egyik 
kiválóságát, de az itt megjelentek közül min-
denkit felsorolhatnék. Hozzáteszem, elődeik, 
például Csendes Imre bácsi is szép eredmé-
nyeket értek el NB II-ben, a 70-es években – 
mesélte Oláh István, hangsúlyozva emellett 
a most 40-50-es generáció még ma is aktív 
martfűi focistáit is, akikre szintén büszke le-
het településünk.

A gyülekező után, a résztvevők közösen 
indultak el a város temetőjébe, ahol egy szál 
virággal, némán emlékeztek meg volt csa-
pattársak, barátok, edzők síremlékeinél, a te-
mető nagy keresztjénél pedig mindazon 
sportbarátok emléke előtt rótták le tiszteletü-
ket, akik más városokban kaptak végső 
nyughelyet.

A találkozó folytatásaként a Martfűi Sport-
telepen közös fotózás következett, azután 
pedig martfűi mezbe öltözve, barátságos fo-

cimeccsen vehetett részt mindenki, kortól 
függetlenül, újra felelevenítve a játék örömét, 
a futball szeretetét, ami mindannyiuk sporté-
letét elindította, meghatározta. Délután, a fut-
balltalálkozó zárásaként ebéddel kedves-
kedtek a vendégeknek, a hagyományos ét-
kekről Mester István gondoskodott.

A szervezők célja egy jövőkép bemutatá-
sa hasonló találkozók szervezésével, minda-
zon itt élő vagy elszármazott sportolók rész-
vételével, akik példát mutathatnak az újabb 
generációk számára. Nagyszerű hangulat-
ban kerültek elő régi történetek, eredmé-
nyek, mérkőzések emlékei, erről gondoskod-
tak focilegendáink, és a találkozó végére 
sem torok, sem szem nem maradt szárazon.

Az új kezdeményezés pozitív visszajelzé-
sein felbuzdulva jövőre egy összevont sport-
baráti találkozón várják az érdeklődőket, 
aminek szervezése már most elkezdődött. 
Az első Martfűi Öregfiúk Találkozóját tekint-
ve, a szervezők hasonló sikerre számítanak. 
Oláh István főszervező ezúton fejezi ki kö-
szönetét mindazoknak, akik segítséget nyúj-
tottak a szervezésben és a találkozó ered-
ményességéhez hozzájárultak.

Szinte megelevenedett városunk futball-
történelme, ahogyan a sportpálya öltözőinek 
falán lévő régi tablók hősei bizonyították a 
mai fiatal labdarúgóknak, hogy a sport szere-
tete, a kitartás, szorgalom, mind olyan érték, 
ami az idő múlásával sem halványodik el.

Kupeczki Ádám

 III. Honti Gyula Emléktorna
2016. június 26.-án, a bajnoki évad lezá-

rásaként rendeztük meg immár harmadik al-
kalommal a Honti Gyula utánpótlás emléktor-
nát, ezzel a rendezvénnyel emlékezve a 
nagyszerű utánpótlás edzőre, aki sok martfűi 
gyermeket megtanított a labdarúgás alapjai-
ra.

Három korcsoportban, négy település kö-
zel 100 ifjú labdarúgó palántája kergette a 
labdát, a rekkenő hőség ellenére. U-9-es kor-
csoportban Újszász veretlenül végzett az el-
ső helyen, 2. Cibakháza, 3. Szajol, 4. Martfű 
A, 5. Martfű B a további sorrend. U-11-es kor-
osztályban Cibakháza gólkülönbséggel vég-
zett az élen Szajol előtt, harmadik Újszász 
lett, büntetőkkel legyőzve Martfű csapatát. U-
13-ban Szajol nagy csatában legyőzte a ha-
zai csapatot, így első helyen végzett, Martfű 
második. Újszász végzett a harmadik, Cibak-
háza a negyedik helyen.

A települések összesített rangsorában 
Szajol végzett az élen, így ők vihették haza 
és őrzik jövő júniusig a vándorkupát.

Köszönet mindenkinek, aki segített a si-
keres lebonyolításban, jövőre ismét szeretet-
tel várunk minden települést a negyedik ku-
pán.                                         Csík Zoltán

Martfűn mindig kiemelkedő volt a sporté-
let, így számos volt és aktív futballistát, egy-
kori tehetséget sikerült meghívni a hétvégi 
rendezvényre. Oláh István elmondta, a szer-
vezésben nagy segítséget nyújtottak váro-
sunk korábbi és jelenlegi sportolói, köztük 
Honti László, Nyitrai Zoltán, Kontér Sándor, 
Benedek Tibor, így több korosztály kiválósá-
gait sikerült felkutatni. A városunkban napja-
inkban is aktív és lelkes futballközösségek 
tagjai örömmel csatlakoztak, vették ki részü-
ket a szervezésből. A helyiek mellett az or-
szág majd minden pontjáról érkeztek olyan 
futballisták, akik valaha martfűi mezben lép-
tek a pályára. Volt ugyan, akinek sajnos 
egészségi állapota nem engedte meg a 
hosszú utazást, de ennek ellenére is üdvöz-
letét és jókívánságait fejezte ki. A találkozóra 
67-en érkeztek végül, köztük fiatalabbak, 
idősebbek egyaránt, egészen harmincéves-
től a nyolcvanéves korig.
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,,Létezik egy család Martfűn, ahol min-
denki alkot, ahol mindenki hat valahogyan a 
másikra” – hangzott el Poré Mariann közép-
iskolai tanár megnyitó beszédében, mellyel a 
nyár egyik igen értékes és sok tekintetben 
egyedülálló martfűi kiállítását ajánlotta az ér-
deklődők figyelmébe. A Stonawski család 
,,Otthonról  indultam” című  tárlata az ismert  
művészházaspár, Józsi és Klárika festmé-
nyei, fafaragásai, versei  mellett, két fiuk tőlük 
örökölt tehetségük és művészi önkifejezésük 
egyes darabjait  gyűjti  csokorba, az igényes 
családi alkotói közösség legszebb munkái 
között a  legkisebbek, a két unoka képeit is 
kiállítva.

,,Értékteremtő és példamutató” – méltatta 
beszédében a művészcsalád elhivatottságát 
és sikereit a tiszaföldvári rajztanárnő, aki 
hosszú évek óta nagy tisztelője a családnak. 

Az ÉDESANYA – Stonawski Józsefné 
Szűcs Klára arra a kérdésre, hogy mi ad ér-
telmet az életnek, a tiszavárkonyi alkotótá-
borban kapta meg a választ, ahol többféle 
kézműves technikával ismerkedett meg, mint 
pl. agyagozás, csuhéfigurák készítése, ko-
sárfonás, sőt, a festészetet is ott kedvelte 
meg. Két évig járt Khaid Nabil festőművész-
hez rajzolni, festeni tanulni. A Szolnoki Mű-
vésztelepre a mai napig jár alkotni. Munkái 
rendszeresen szerepelnek hazai tárlatokon, 
melyek közül a Megyei Amatőr Képző- és 
Iparművészeti Tárlaton kétszer különdíjat ka-
pott – hallhattuk az ünnepélyes megnyitón, 
melyen Székácsné Tálas Gabriella és Papp 
Gergő zenés-verses műsora is köszöntötte a 
kiállítókat és a közönséget.

Az APA Martfűn él és alkot feleségével.  
Több mint 35 éve foglalkozik fafaragással, 
versírással pedig kisiskolás kora óta – mutat-
ta be a család művészeit egyenként is Poré 
Mariann. – Stonawski József versei több 
antológiában is megjelentek, és már négy 
saját verseskötete is van.  Szobrait – elmon-
dása szerint – nem egyedül készíti, hanem a 
fa alakjának is nagy beleszólása van az alko-
tói folyamatba. Művészeti tevékenysége szá-
mos kiállításon, alkotótáborokban ismerhető 
meg, szabadtéri szobrai több településen őr-
zik Stonawski József nevét. Rangos díjak, el-
ismerések, oklevelek sora tükrözi az iroda-
lom és fafaragás terén elért sikereinek érté-
két. Öt év óta feleségével együtt a Tiszaföld-
vári Képzőművészeti Alkotókör Egyesület 
tagjai, ahol aktívan részt vesznek az ott folyó 
munkában.

A szülők, mint gyökerek, sokféle dolgot 
megismertettek a fiaikkal.

A fiatalabbik FIUK, Stonawski József a 
kovácsoltvas készítésének mesterségét el-
sajátítva dísz- és használati tárgyakat készít. 
Rajztudásába a kiállításon is látható grafikái 
nyújtanak bepillantást, munkájában pedig 
bútorokat tervez számítógépen. A szülei el-
mondása szerint, amibe csak belefog, azt 
megvalósítja. Nincs számára lehetetlen. Bár 
minden képességét, tehetségét folyamato-
san alkalmazni tudja szakmáiban, buzog 
benne az igény a csak önmagáért történő al-
kotásra. Korábban készült grafikáival már 
szerepelt Martfűn csoportos kiállításon, ahol 
Martfű Város Különdíját kapta meg.

A kisfia, Csanád, aki most 9 éves, mind-
két szülőjétől örökölt valamit. Az édesanyjá-
tól, Stonawskiné Busi Ildikótól – aki a szan-
daszőlősi művészeti iskolában néptáncot ta-
nít, a Martfű Néptáncegyüttes és a Napvirág 
Gyermek Néptánc Együttes vezetője –, Csa-
nád a motorikus képességét örökölte, míg a 
festészet iránti érdeklődését az édesapjától.

Az idősebbik FIUK, Stonawski Tamás 
képzőművészeti érdeklődése az általános is-
kolában kezdődött, egykori rajztanára, aki 
már akkor nagyon tehetségesnek tartotta, 
büszkén mesélt róla. Húszéves kora óta fest 
olajképeket, melyek természettudományi ér-
deklődése és alkotói tevékenysége szoros 
összefüggéseit is tükrözik. A festés mellett 
verseket ír, zenél is; zongorázik, trombitán 
játszik, énekel, amatőr színész, zenét szer-
zett már martfűi középiskolás évei alatt is. 
Gyermekkora óta folyamatosan alkot, tanul, 
majd tanít is, hiszen ahogyan a művészetet, 
úgy a szakmai fejlődést is fontosnak tartva, fi-
zika - matematika szakos, majd vizuális- és 
környezetkultúra tanári diplomáját több mes-
terdiploma is követte, míg napjainkban két 
egyetem adjunktusa, ez évben doktorált az 

“Otthonról indultam…”
A STONAWSKI CSALÁD KIÁLLÍTÁSA

ELTE-n, tankönyvet ír, Országos Fizikatanári 
Ankétok előadója. Lakóhelyén, Mátészalkán 
művészeti egyesületek alapítója, elnöke, al-
kotótáborok művészeti vezetője. Az idén 46 
éves művész, számtalan elfoglaltsága mel-
lett, folyamatosan fest. Arra keresi a választ, 
hogy „mi miért van a művészetben?”. Fest-
ményei számos galériában, több országban 
is megtalálhatók. Tamás 10 éves fia, Benja-
min is megkap minden lehetőséget a szülei-
től, mint annak idején ő maga. Képregénye-
ket tervez, zongorázik – zárult a családi kiállí-
tás minden alkotóját bemutató megnyitóbe-
széd, melyben Poré Mariann arra biztatta a 
közönséget, hogy fedezzék fel a világot a 
Stonawski család alkotásai segítségével, 
nyissák meg magukat, és engedjék meg, 
hogy örömöt szerezzenek és gyönyörköd-
tessenek. 

A Városi Művelődési Központ galériáját 
és kiállítótermét díszítő festmények, grafikák 
és fafaragások augusztus 29-ig várják a 
Martfű művészeti értékeit gyarapító családi 
gyűjtemény látogatóit. 

Magyar Mária 

Hasznosan és jó társaságban, vagyis ép-
pen úgy telt a tánctáboros lányok közel egy-
hetes kurzusa, ahogyan felhívásukban is 
ígérték a tánctanárok a klasszikus és modern 
balett, valamint a modern tánc iránt érdeklő-
dő növendékeknek. 

A táncórák július 11-15-ig, az óvodás 
korúaktól egészen a középiskolás korosz-
tályig, több csoportban várták a Modern 
Táncműhely tagjait, akiknek a rekkenő hő-
ség sem szegte kedvét a próbatermekben.

Tóth Nóri művészeti vezető  a tábori na-
pokat bemutatva elmondta, mennyire fontos, 
hogy a gyerekek már egészen kis korban 
megtanuljanak csoportban dolgozni, amiben 
sokat segít a tábor gyerekképzésének prog-
ramja. A különböző korosztályokhoz igazított 
táncoktatás órái a két táncpedagógus veze-
tésével párhuzamosan zajlottak, modernó-
rák és balett órák váltakozásával színesítve a 
gyerekek napjait.

Vakáció tánctanulással 
– Készülünk versenyre is majd az év vége 

felé, illetve mindenféle fellépésekre – tudtuk 
meg Nóritól, aki azt is elmondta, a következő 
évre készülő koreográfiák alapjaival már a 
nyári táborban is kezdik megismertetni a 
gyerekeket.  Itt sokkal jobban összeszoknak 
a gyerekek egy hét alatt, minden nap talál-
koznak, ezért erősebb barátságok kötődnek. 
A komoly munka mellett sokat nevetünk az 
órákon is, próbálom humorral, kis játékkal 
oldani a gyerekeket – meséli a tábor mű-
vészeti vezetője. 

A Modern Táncműhely örömmel várja új 
tagjait is a következő tanév csoportjaiba, a 
Művelődési Központ hétfői foglalkozásaira. 

Természetesen számítunk minden egyes 
új gyermekre, csatlakozhat hozzánk évköz-
ben is bárki. Mindenkivel ugyanúgy foglal-
kozom, próbálok mindenkire ugyanannyi fi-
gyelmet és energiát fordítani – tette hozzá 
Tóth Nóra martfűi táncművész.

Magyar Mária
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PROGRAMAJÁNLÓ

Az intézmény nyitvatartási rendje:

hétfőtől - péntekig 8.00 - 20.00 óráig,
szombat - vasárnap rendezvények és mozi 

szerinti nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-552

Augusztus 5-29.
A STONAWSKI CSALÁD KIÁLLÍTÁSA a 
Művelődési Központ emeleti galériáján és 
kiállítótermében.

V. ÖRÖKZÖLD TISZA MARTFŰI FESZ-
TIVÁL

2. nap   Augusztus 19. péntek:
9 óra: „Bátorságpróba gyerekeknek” Hely-

színek: Termál Tó, Termálfürdő, Termál 
Kemping – Haltelepítés, halsimogatás, 
ökoprogramok, ügyességi játékok, sport-
vetélkedők, vízi versenyek, búvárkodás, 
sztárfotók a víz alatt. Az uszodai program-
hoz csak úszni tudó gyerekeket várunk! 
Gyülekező a Termál Tónál. 

16-19 óráig: Családi és gyermekprogramok 
a „MESE KUCKÓBAN”, természetvédel-
mi játékok a Városszépítő Egyesület szer-
vezésében

16 óra: LEVENDULA JÁTSZÓHÁZ prog-
ramjai: ”Jár a malom jár” – a kenyér útja.
Interaktív játék: cséplés, szelelés, őrlés, 
szitálás, dagasztás, kenyérsütés. Szal-
mázás, daltanulás citerával, ügyességi já-
tékok, kötélverő bemutató, kötélverés ki-
próbálása.

18 óra: KURNA CHATA /jelentése Tyúkól/ 
lengyel zenekar a nagyszínpadon

20.30 óra: TALAMBA ÜTŐEGYÜTTES
23 óra, kisszínpad: Klub koncert – Szimfo-

nik Harsona Együttes
3. nap   Augusztus 20. szombat:
6-12 óráig: A Tisza Cipő Horgászegyesület 

HORGÁSZVERSENYE a horgászegye-
sület Horgásztanyájának partszakaszán.

ÜNNEPI PROGRAMOK
Augusztus 20. szombat:
10 óra: Ünnepi Istentisztelet a Református 

Templomban
11 óra: VÁROSI ÜNNEPI MEGEMLÉKE-

ZÉS a Szent István téren
Ünnepi műsor, koszorúzás a Szent István 
szobornál

15.30 óra: Ökomenikus újkenyér-szentelés
16 óra: Ünnepi szentmise a Szent Tamás-

templomban
További programok a TERMÁL KEM-
PING– VÍZISZÍNPADNÁL:

16-19 óráig: Családi és gyermekprogramok 
a ”MESE KUCKÓBAN”. Kézműves prog-
ramok, mese sarok, papír színház stb., 
madárles játszótér (Nádland „mYnest“) - 
kutatótanház bemutatója gyerekeknek, 
szülőknek. A Martfűi Szabadidős Kör iz-
galmas játékprogramjai, plüss madarak 
fényképező versenye gyerekeknek. Ered-
ményhirdetés 19.30 órakor.

17 óra: LÚDAS MATYI – zenés mesejáték a 
Pódium Színház előadásában
A vidám színjáték a kicsiknek és a szülők-
nek is nagy mulatságára szolgál.

20 óra: SZIRTES EDINA MÓKUS és a FA-
BULA RASA KONCERT

21.30 óra: TŰZIJÁTÉK
22 óra, kisszínpad: Klub koncert – Smart 

Jazz zenekar
Augusztus 21. vasárnap:
9 óra: F. Nagy Géza Tenisz Emlékverseny a 

Teniszcentrumban. 

Ünnepi rendezvények a Martfűi Refor-
mátus Templom felszentelésének 20. 
évforlója alkalmából
10 óra: Ünnepi Istentisztelet - igét hirdet: Dr. 

Fekete Károly a Tiszántúli Református 
Egyházkerület Püspöke

11:30: „Emlékek a Martfűi Református Egy-
házközösség 20 évéről” és kiállítás a Vi-
zsolyi bibliáról. Helyszín: Városháza

18 óra: VINCZE LILLA kamarakoncert a Re-
formátus Templomban.

Augusztus 18. csütörtök, 17 óra:
Kis kedvencek titkos élete (3D)

Augusztus 19. péntek, 16 óra:
Kis kedvencek titkos élete (3D),
18 óra: Suicide Squad (3D)

Augusztus 20. szombat, 16 óra:
A Klán, 18 óra: Suicide Squad (3D)

Augusztus 21. vasárnap, 16 óra: A Klán, 
18 óra: Micsoda spanyol éjszaka

Augusztus 25. csütörtök, 17 óra:
Kis kedvencek titkos élete (3D)

Augusztus 26. péntek, 16 óra: 
Frankofónia, 18 óra: A Klán

Augusztus 27. szombat, 16 óra:
A Klán, 18 óra: Suicide Squad (3D)

Augusztus 28. vasárnap, 16 óra:
Kis kedvencek titkos élete (3D),
18 óra: Micsoda spanyol éjszaka

Szeptember 1. csütörtök, 17 óra: A Klán
Szeptember 2. péntek, 16 óra:

Kis kedvencek titkos élete (3D),
18 óra: Micsoda spanyol éjszaka

Szeptember 3. szombat, 14 óra: A Klán, 
16 óra: Micsoda spanyol éjszaka,
18 óra: Suicide Squad (3D)

Szeptember 4. vasárnap, 16 óra: A Klán, 
18 óra: Micsoda spanyol éjszaka

JNSZ Megyei Képző-  és Iparművészeti 
Tárlat

Szeptember 15-16: A kiállításra benevezett 
alkotások leadása

Szeptember 20. kedd, 14 óra: Művészeti 
előadás a pódiumteremben és nyilvános 
zsűrizés az emeleti galérián

Október 14. péntek, 17 óra: Kiállítás meg-
nyitó
Információ: 56450-146, muvk@martfu.hu

Szeptember 16. Péntek, 15 óra:
Térségi Nyugdíjas Találkozó az Idősek 
Világnapja alkalmából a martfűi Városi 
Nyugdíjasklub és Martfű Város Önkor-
mányzata szervezésében

Szeptember 17. szombat, 20 óra:
VICA-VERSE koncert a Suszter Kávézó 
szervezésében – Fellép: Szikszai Vica és 
zenekara. A belépés díjtalan.

Szeptember 23. péntek, 10 óra:
A  Mozgássérültek és Más Fogyatékkal 
Élők Világnapi rendezvénye – Szervező: 
a Martfűi Mozgássérültek Egyesülete

Szeptember 23. péntek, 21 óra:
Rock Buli a MICS szervezésében

Szeptember 24. szombat, 21 óra:
„BOR és JAZZ” a Suszter Kávézó szerve-
zésében – Vendég borászat: Préselő 
Pince, Tokaj – Fellép: Rambling Blues Trio
Belépődíj: 3.000 Ft

Október 1. szombat, 15 óra: 
Kossuth Úti Nyugdíjasklub tiszazugi ta-
lálkozója

Október 8. szombat, 9-15 óra:
IX. Martfűi Egészségmegőrző Nap
Egészségügyi állapotfelmérések, élet-
mód tanácsadások, orvosok, természet-
gyógyászok előadásai, ÁNTSZ szűrés, 
kóstolók, bemutatók, civil szervezetek be-
mutatkozásai
Véradás a Martfűi Vöröskereszt szerve-
zésében

KÖNYVTÁRI PROGRAMOK

Szeptember 5. hétfő, 15.30 óra:
Lapozó Olvasókör – Téma: 10 éve hunyt 

el Faludy György
Szeptember 12. hétfő 15 óra:

Rejtvényfejtő Klub összejövetele
Szeptember 22. csütörtök, 10 óra:

Danolda – Zenés, mondókás délelőtt 
babáknak, szülőknek, nagyszülőknek
Szeptember 30. péntek, 17 óra:

Mesélde – Mesés, muzsikás délután 
óvodásoknak, kisiskolásoknak

Martfűi Hely- és Ipartörténeti Gyűjtemény 

KIÁLLÍTÁSOK

Szeptember 2. péntek, 17 óra:

Az alföldi protestantizmus öt évszáza-
da
A kiállítást megnyitja Fodor Gusztáv tisza-
szentimrei lelkész és Millisits Máté 
művészettörténész
A kiállítás megtekinthető szeptember 30-
ig az intézmény emeleti galériáján

Szeptember 6-tól 23-ig:
Televízió- és rádiótörténeti kiállítás 
Szilvási József gyűjteményéből az intéz-
mény kiállítótermében.
Előzetes bejelentkezés alapján tárlatve-
zetés kérhető. Osztályok, csoportok ré-
szére játékos, interaktív híradástechnika 
történeti foglalkozás a kiállításhoz kap-
csolódóan. Érdeklődni: 06/56 450-146.

Csiri-biri színházbérlet 2016-2017. (óvodá-
soknak és kisiskolásoknak)
2016. október - Varázslatos mesekár-
tyák a Pódium Színház interaktív koncert-
színházi előadása
November - A császár új ruhája - a Ger-
gely Theater előadása
2017. február - Rigócsőr király - a Nektár 
Színház előadása
Április - „Víz, víz, tiszta víz…” - a győri 
Vaskakas Bábszínház és a Fitos Dezső 
társulat  zenés, táncos előadása
A bérlet ára: 2.800 Ft A műsorváltozás jo-
gát fenntartjuk!
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